
Kecskemét, az emlőrák-
gyógyítás fellegvára  
A IV. Emlőrák Konszenzus Konferencia egyik házigaz-
dája, dr. Horváth Zsolt onkológus arról is beszámolt la-
punknak, hogy nem véletlenül itt rendezik meg immár 
harmadik alkalommal az összejövetelt: az emlőrák 
gyógyításában Kecskemét élen jár.

Mit is kínál 
a kamara? 
Gaál József elnök (képünkön) 
és három alelnök foglalja össze 
dióhéjban, hogy mivel is telt a 
záruló négyéves vezetői ciklus 
az iparkamarában.

Pálya viseli  
a nevét
Kecskemét sportéletének 
legendás alakját, Adamik Ferenc 
mesteredzőt köszöntötték 90. 
születésnapja alkalmából a Mer-
cedes-Benz Sport Akadémián. 

9. oldal 4. oldal 15. oldalEGÉSZSÉG KÉPVISELET SPORT

Erősödik a vírus nyoma 
szennyvizünkben

FEJLESZTÉS

Önerőből épült új 
labor a vízműben 

Kedden délelőtt átadták a BÁCSVÍZ 
Zrt. új laboratóriumát. A társaság 
700 milliós beruházás keretében ti-
zennégy hónap alatt építette meg a 
létesítményt az Izsáki úti telephelyen. 
A laboratórium külső, piaci igények 
kiszolgálására is alkalmas.

Hála a megújult 
templomért

AKTIVITÁS

Ízelítőt adtak a  
helyi civil szférából 

Színes programok várták a kecske-
métieket kedden a város főterén. 13. 
alkalommal rendezték meg ugyanis 
a Városi Civil Korzót, melyen dalos, 
táncos műsorokkal, interaktív foglal-
kozásokon mutatkoztak be a Városi 
Civil Kerekasztal tagszervezetei, de 
kiállítások, előadások és a Magyarok 
Kenyere program zárója is szerepelt a 
rendezvény kínálatában.

Új tanév, szigorúbb szabályok

Szombaton rendezték 
a Hírös Kupát, a Dunszt 

Ferenc Emléktornát 
a Messzi István 

Sportcsarnokban. A már 
hagyományos tornán 

a HÉP-Kecskeméti 
Röplabda Club 

mindkét 
meccsét 

megnyerve 
szerezte meg 

a kupát. 
A MAFC–BME 

a második helyen, 
míg a KISTEXT SE 

a harmadik 
helyen zárta 
az egynapos 

tornát

MEGNYERTE 
a Hírös Kupát a KRC

15. oldal
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Védett épületek: 
felelősség és lehetőség  
Öveges Lászlóval, a város főépítészével annak apropó-
jából beszélgettünk városarculati kérdésekről, hogy a 
közelmúltban a Sétatér utca sarkán lebontott polgári 
ház kapcsán ismét a figyelem középpontjába kerültek 
a helyi védett épületek.

Eredményes
a sportiskola 
Évről évre többen akarnak 
csatlakozni a Kecskeméti Sport-
iskola közösséghez – mondta 
Fritz Ágnes szakmai igazgató a 
Kecskeméti Lapoknak.

Átvette 
a Károli
A Károli Gáspár Református 
Egyetem átvette a kecskeméti 
pedagógusképző kar fenntartói 
feladatait. Pap Ferenc dékánnál 
érdeklődtünk a részletekről.

8. oldal 15. oldal 7. oldalVÁROSKÉP UTÁNPÓTLÁS OKTATÁS

Zsűrizik Kecskemét
legszebb konyhakertjeit

FEJLESZTÉS

Újjászületett a 
Centrum környéke 

A terveknek megfelelően a napokban 
befejeződtek a Kecskemét belvárosá-
ban március végén indult közterületi 
felújítási munkálatok. Mintegy négy 
hónap alatt teljes egészében megújul-
tak például a járdák és a parkolók a 
Centrum Áruház környékén.

Elkezdődött a legszebb konyhakertek 
zsűrizése Kecskeméten. Idén is közel 
százan jelentkeztek a versenyre. A szer-
vezők célja, hogy az emberek lelkesen 
műveljék a földjüket, tekintsenek rá ki-
kapcsolódásként. A vírus miatt idén ké-
sőbb hirdették meg „A Legszebb kony-
hakertek” – Magyarország legszebb 

konyhakertjei országos programot, 
amelyet városunkban az Aranyhomok 
Kistérségfejlesztési Egyesület koordi-
nál. A szervezők remélik, hogy októ-
berben az Őszi Helyi Termék Ünnepen 
megtarthatják az eredményhirdetést, 
azt követően pedig a győztest jelölhetik 
az ország legszebb konyhakertje díjra.

Gyermeknéptáncosok az Agórában

A járványhelyzet miatt szűkített programmal tartották meg az idén kivételesen Hírös Napokra keresztelt nagy hagyományú, 
nyár végi városi fesztivált. A biztonsági szabályok felülírták a jól megszokott rutint a zenés rendezvények tekintetében is. 
Azonban a közönség és a szervezők találékonysága, ötletei biztosították, hogy a nehéz helyzetben is jól szórakozhatott 
mindenki, aki idén sem akarta nélkülözni a sok évtizedre visszatekintő Hírös Hét varázsát. Képünkön a Hírös Napok 
záróakkordja, a Penge Benge Jazz Band és Szulák Andrea közös koncertje

KÖRNYEZET

Lehetőségek
a csapadékvíz 
kezelésében 

Az esővíz nem a problémák forrása, 
hanem azok egyik megoldása – ez a 
nézőpontváltás is kirajzolódott azon 
az informális tanácskozáson, melyet 
a csapadékvíz kezeléséről tartottak 
a Városházán. A Szolnoki úti aluljáró 
esetében például a szivattyúk kapaci-
tásbővítését és forgalomirányítással is 
egybekötött elöntésérzékelő rendszer 
kiépítését tervezik.

Azok a Hírös Napok!

Kecskemét volt az első helyszíne a városunk mellett még Budapesten, Szegeden, Tökölön 
és Székesfehérváron szervezett, a Hírös Agórában napokban zárult FolKid gyermek 
népművészeti fesztiválnak. Az egyhetes rendezvénysorozat célja, hogy a gyerekek 
megismerkedjenek a különböző nemzetiségek kultúrájával, nyelvével és táncaival
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Aktívabb lesz a város-
rendészek jelenléte 
Erősítené a városrendészek közterületi jelenlétét dr. Német Zsolt, a Kecskeméti Városrendészet új vezetője. Szerinte ahhoz, hogy nőjön az emberek biztonságérze-te és javuljon a városrendészet megítélése, szemlélet-váltásra van szükség.

Belevágtak a 
kis kosarasok 
Már folynak a zártkörű edzé-sek a Kosárlabda Akadémián – mondta Ivkovicné Béres Tí-mea, a Kecskeméti Junior Sport Nonprofit Kft. ügyvezetője.

Kadafalva 
légi polgárőre 
Erdélyi Sándor katonaként a Gripenek üzemeltetéséért felel. Nyárestéken pedig felszáll siklóernyőjével és Kadafalva rendjét is szemmel tartja.

5. oldal 11. oldal 9. oldalKÖZTERÜLET SPORT INTERJÚ

Juhász Zoltán, a Nemzeti Infrastruktúra Fejlesztő Zrt. igazgatóhelyettese, Szemereyné Pataki Klaudia, Kecskemét polgármestere, dr. Salacz László országgyűlési képviselő és Varga Antal, a Duna Aszfalt Út és Mélyépítő Kft. ügyvezetője átvágja a szalagot az 54. számú főút négysávosra bővített szakaszánál

Átadták a négysávos
déli elkerülőszakaszt
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LAPUNK

40.000
PÉLDÁNYBAN JELENIK MEG!

Aranyos hétvége
a bringásoknál

Az időfutamon és a mezőnyversenyen is remekeltek a KES Cycling Team bringásai a 43. KSI Kupán. Radics Milán egy aranyat és egy ezüstöt, Dobai Dávid egy aranyat nyert, Csenki Csongor pedig meg-alapozta, hogy a magyar csapat tagjaként a világkupán indulhat.

Az egyetemi stratégia
tízéves víziója

A kuratóriumi és felügyelőbizottságok tagjaival, valamint az egye-tem képviselőivel megtartotta alakuló ülését a Neumann János Egyetemért Alapítvány. A résztvevők az egyetem stratégiai célki-tűzéseiről és az elkövetkező időszak főbb feladatairól tárgyaltak.

Apokaliptikus vihar 
támadt Kecskemétre

Ítéletidő tombolt kedden Bács-Kiskunban. Fekete volt az ég, szél tépte a fákat, az eső szinte vízszintesen szakadt, hömpölygött az ár Kecskeméten is. Az aluljáróban ezúttal is bent ragadt egy autó. Több szakaszban érkezett a zivatarciklus Kecskemétre.

15. oldal 4. oldal 2. oldal

A hónap közepétől: 

Hírös Napok
A hagyományos nyár végi rendez-vénysorozatot augusztus 16. és 23. között tartják meg, ezúttal az egész főteret benépesítve. A jár-ványügyi helyzet miatt a fellépő zenekarok csak térzenét játszhat-nak és nem lesz augusztus 20-án ünnepi lézershow sem. Viszont a hangulatot számos program és háttérszolgáltatás biztosítja majd.

Fellépők:• Csík János és a Mezzo• Bohém Ragtime Band•  Penge Benge Jazz Band Szulák Andreával• Nova Prospect• Betang Rock Band• Resti Kornél• Kollányi Zsuzsi• Kis Türelmet• The Sharonz• Molnár Gitár Band• Milagro• Péterffy Lili• Olasz Meló• Blues Donkeys• Jacuzzi• Sunset Symphony• Vasvarjú• SoulBlaster• Ritmo de la Pampa• Toto• DJ Pénzes• OrdimanTovábbi információ: www.hiros7.hu

Előzetesünk: 12. oldal

Fotó: Nagy Dávid

3. oldal

KÖVETKEZŐ MEGJELENÉS: SZEPTEMBER 10.

LAPUNK

40.000
PÉLDÁNYBAN JELENIK MEG!

ÚJ CSÚCS
a XX. emlékversenyen

Huszadik alkalommal 
rendezte meg a KTE 
Súlyemelő Szakosz-
tálya a Messzi István 
Emlékversenyt, melyen 
a kecskeméti Árva 
Cintia elérte célját: or-
szágos csúcsot javított. 

A Messzi István Sport-
csarnokban rendezett 
emlékversenyen a 
legkiemelkedőbb te-
hetségű súlyemelők 
mérettették meg erejü-
ket. Az idei évben a ko-
ronavírus-járvány miatt 
nem voltak külföldi ver-
senyzők, de így is közel 

30 egye- sü-
let 90 sportolója vett 
részt az eseményen. 

Bálint Csaba, a KTE 
Súlyemelő Szakosztály 

vezetőedzője elmondta: 
– Árva Cintia esetében az 

országos csúcsjavítás volt 
a cél, mely sikerült is. Juni-
or korcsoportban 59 kg-os 
súlycsoportban 72 kg sza-
kítás, 93 kg-os lökés és 165 
kg összetett eredménnyel 
átírta a csúcslistát, és lett 
a junior és női mezőny leg-
jobbja. A többi versenyző is 
remekelt, egyéni csúcsokat 
is sikerült javítani.

 Folytatás a 15. oldalon!

Fotó: Varga-Fekete Dániel

2–3. oldal

4. oldal

9. oldal

Fotó: Banczik Róbert

Aktívabb lesz a város-
rendészek jelenléte 
Erősítené a városrendészek közterületi jelenlétét dr. 
Német Zsolt, a Kecskeméti Városrendészet új vezetője. 
Szerinte ahhoz, hogy nőjön az emberek biztonságérze-
te és javuljon a városrendészet megítélése, szemlélet-
váltásra van szükség.

Belevágtak a 
kis kosarasok 
Már folynak a zártkörű edzé-
sek a Kosárlabda Akadémián 
– mondta Ivkovicné Béres Tí-
mea, a Kecskeméti Junior Sport 
Nonprofit Kft. ügyvezetője.

Kadafalva 
légi polgárőre 
Erdélyi Sándor katonaként a 
Gripenek üzemeltetéséért felel. 
Nyárestéken pedig felszáll 
siklóernyőjével és Kadafalva 
rendjét is szemmel tartja.

5. oldal 11. oldal 9. oldalKÖZTERÜLET SPORT INTERJÚ

Juhász Zoltán, a Nemzeti Infrastruktúra Fejlesztő Zrt. igazgatóhelyettese, Szemereyné Pataki Klaudia, Kecskemét 
polgármestere, dr. Salacz László országgyűlési képviselő és Varga Antal, a Duna Aszfalt Út és Mélyépítő Kft. ügyvezetője 
átvágja a szalagot az 54. számú főút négysávosra bővített szakaszánál

Átadták a négysávos
déli elkerülőszakaszt
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40.000
PÉLDÁNYBAN JELENIK MEG!

Aranyos hétvége
a bringásoknál

Az időfutamon és a mezőnyversenyen is remekeltek a KES Cycling 
Team bringásai a 43. KSI Kupán. Radics Milán egy aranyat és egy 
ezüstöt, Dobai Dávid egy aranyat nyert, Csenki Csongor pedig meg-
alapozta, hogy a magyar csapat tagjaként a világkupán indulhat.

Az egyetemi stratégia
tízéves víziója

A kuratóriumi és felügyelőbizottságok tagjaival, valamint az egye-
tem képviselőivel megtartotta alakuló ülését a Neumann János 
Egyetemért Alapítvány. A résztvevők az egyetem stratégiai célki-
tűzéseiről és az elkövetkező időszak főbb feladatairól tárgyaltak.

Apokaliptikus vihar 
támadt Kecskemétre

Ítéletidő tombolt kedden Bács-Kiskunban. Fekete volt az ég, szél 
tépte a fákat, az eső szinte vízszintesen szakadt, hömpölygött az 
ár Kecskeméten is. Az aluljáróban ezúttal is bent ragadt egy autó. 
Több szakaszban érkezett a zivatarciklus Kecskemétre.

15. oldal 4. oldal 2. oldal

A hónap közepétől: 

Hírös Napok
A hagyományos nyár végi rendez-
vénysorozatot augusztus 16. és 
23. között tartják meg, ezúttal az 
egész főteret benépesítve. A jár-
ványügyi helyzet miatt a fellépő 
zenekarok csak térzenét játszhat-
nak és nem lesz augusztus 20-án 
ünnepi lézershow sem. Viszont a 
hangulatot számos program és 
háttérszolgáltatás biztosítja majd.

Fellépők:
• Csík János és a Mezzo
• Bohém Ragtime Band
•  Penge Benge Jazz Band Szulák 

Andreával
• Nova Prospect
• Betang Rock Band
• Resti Kornél
• Kollányi Zsuzsi
• Kis Türelmet
• The Sharonz
• Molnár Gitár Band
• Milagro
• Péterffy Lili
• Olasz Meló
• Blues Donkeys
• Jacuzzi
• Sunset Symphony
• Vasvarjú
• SoulBlaster
• Ritmo de la Pampa
• Toto
• DJ Pénzes
• Ordiman

További információ: www.hiros7.hu

Előzetesünk: 12. oldal

Fotó: Nagy Dávid

3. oldal
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LAPUNK
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Nyíregyháza, Budapest, valamint Deb-
recen mellett Kecskeméten is növekvő 
tendenciát mutattak ki a koronavírus 
örökítőanyagának mennyiségében a 
36. héten végzett szennyvízvizsgála-
tok – adta hírül a Nemzeti Népegész-
ségügyi Központ (NNK). Azt írják, ez a 
növekedés általában 4-10 nappal előzi 

meg a tünetes megbetegedések szá-
mának növekedését, és hogy az ország 
nagyobb részén megindult a közösségi 
terjedés. Az NNK felhívja a figyelmet: 
a járvány nem ért véget, ezért nagyon 
fontos továbbra is a fegyelem, a beuta-
zási korlátozások és az általános higié-
nés szabályok betartása.

Szeptember 1-jén országszerte becsengettek a köznevelési intézményekben. A koronavírus-járvány miatt fokozott óvintézkedések mellett, 
de hagyományos formában kezdődött meg a tanítás az iskolákban. Az intézmények saját biztonsági szabályai között sok eltérés mutatkozik, 
de mindenütt új protokollt vezettek be például a beléptetésnél vagy a közösségi terek használatánál 

7. oldal

15. oldal

Augusztus 30-án hálaadó istentiszteletet 
tartottak a 630 millió forintból megújult 
kecskeméti református templomban. A 
munkálatok során egyebek mellett megújí-
tották a tetőszerkezetet, a homlokzatot, 
nyílászárókat cseréltek, rendbe tették a 
templomkertet, felújították a templom 
teljes elektromos hálózatát és a hőközpon-
tot, mindezeket követően pedig az orgonát 
is kitakarították

5. oldal

3. oldal
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KECSKEMÉTI LAPOK

Ellenőrzés

Az országos rendőrfőkapitány 2020. szeptem-
ber 7-én 00.00 órától 2021. március 6-án 24.00 
óráig fokozott ellenőrzést rendelt el Baranya, 
Bács-Kiskun, Békés, Csongrád-Csanád, Hajdú-Bi-
har, Somogy, Szabolcs-Szatmár-Bereg és Zala 
megye közigazgatási területére a közrend és 
a közbiztonság fenntartása, a jogsértő cselek-
mények elkövetésének megelőzése, felderítése, 
illetve megszakítása érdekében.

Területrendezés

Felújítási munkálatok kezdődtek múlt hét csü-
törtökön a Lánchíd Utcai Sport Általános Iskola 
előtti területen. Kiszedték több kivágott tuja 
tuskóját, és egy kiszáradt fenyőt is eltávolítot-
tak. A Gyerkőcök Alapítvány kezdeményezésére 
átfogó kertépítészeti terv készül. Ennek értel-
mében magaságyásokkal újulnak meg a zöldfe-
lületek, új térburkolatot tesznek le és köztéri 
bútorokat is kihelyeznek.

Kitüntetés

Rangos kitüntetést vehetett át Kurdi Viktor, a 
BÁCSVÍZ Zrt. elnök-vezérigazgatója, a Magyar 
Víziközmű Szövetség (MaVíz) elnöke szeptem-
ber 1-jén Budapesten, a Nemzeti Közszolgálati 
Egyetem tanévnyitó ünnepségén. Az Egyete-
mért Emlékérem elismerést az egyetem érde-
keit támogató tevékenységéért adományozta 
és adta át részére dr. Koltay András, a Nemzeti 
Közszolgálati Egyetem rektora.

Serleg utca

Két napon át munkával közel 40 fő szorgosko-
dott a Serleg utcai futópálya, kutyafuttató és 
közösségi ház udvarán megvalósuló közösségi 
munkák megvalósításán. Pászti András, Hunya-
diváros önkormányzati képviselője – aki maga 
is részt vett a megmozdulásban – közösségi ol-
dalán köszönetét fejezte ki Daczi Sándor ötlet-
gazdának, valamint az önkénteseknek, klubok-
nak és egyesületeknek a részvételt.
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16 éves álom valósult meg azzal, 
hogy szilárd burkolatot kapott 
a hunyadivárosi Görbe utca első 
harmada. Kecskeméten ez az 
első olyan sikeres lakossági 
önerős útépítés, amelynek szer-
vezési feladatait teljes egészé-
ben a lakók vállalták. 34-ből 30 
lakóközösség fogott össze és 
fizette ki a rá eső költségeket. A 
felújított útszakaszt augusztus 
28-án adták át hivatalosan.

Példaértékű lakossági önerős együtt-
működés keretében 15,7 millió fo-
rintból kapott aszfaltburkolatot a 
hunyadivárosi Görbe utca Ceglédi út 
és Palota utca közötti szakasza. A ki-
vitelezés július közepétől augusztus 
közepéig tartott. Két lakó, Tánczos 
Miklós és Szabó Csaba vállalta fel a 
szervezési feladatokat.

Már jó pár évvel ezelőtt beépült ez 
a terület, viszont a földút miatt nyá-
ron rengeteg port, télen pocsolyákat 
kellett elviselniük az erre közlekedők-
nek – számolt be Tánczos Miklós.

A 34 érintett lakóközösségből 30 
fogott össze és viselte a rá eső költ-
ségeket, hogy megvalósuljon a 16 
éves álom. Az út felújított első har-
madát augusztus 28-án adták át hi-
vatalosan. Mivel a lakók vállalták fel 
a szervezést, nem volt szükség köz-
beszerzés kiírására, a kivitelezőt ők 
maguk választották ki. Hunyadivárosi 
cég, a Rimai Útépítő Kft. ajánlata bi-
zonyult a legjobbnak.

Pászti András önkormányzati képvi-
selő elmondta, hogy a város 2019-es 
költségvetésében már benne volt a 
Görbe utca felújítására szánt összeg. A 
tervezést a városrészi keretből finanszí-
rozták, ennek költsége 300 ezer forint 
volt. Ennek köszönhetően indulhatott 

el a folyamat. A képviselő hozzátette, 
hogy a Görbe utca további kétharma-
dán egyelőre nincs kilátásban hasonló 
útfelújítás, de ez még változhat.

A rendezvényen dr. Orbán Csaba, 
a Polgármesteri Hivatal Városüzemel-
tetési Osztályának vezetője elmond-

ta, hogy a Görbe utca elkészülte óta 
egyre többen jelzik, hogy szeretnének 
hasonló útfelújítást megvalósítani sa-
ját lakóhelyükön. Egyebek közt Alsó-
széktóról és Kadafalváról is érkezett 
ilyen jelzés.

 Erdei Orsolya

Új füves pálya Műkertvárosban
Múlt vasárnap délután adták 
át a Kecskeméti Műkertvárosi 
Sportcentrum új füves pályá-
ját. Az ünnepélyes átadás után 
az ifjúsági U19-es együttes 
szezonbeli első hazai mérkőzé-
sét vívta az új pályán.  A 90,6 x 
45,3 méteres pálya a – Magyar 
Labdarúgó Szövetség és az ál-
lam által támogatott  – három 
éve elnyert 68 millió forintos 
pályázatnak köszönhetően 
valósulhatott meg.

Csősz Alexandra

– A Széktói Sportcentrumban is van 
ugyan felnőtt mérkőzésre alkalmas 
pálya, de az időpontütközések miatt 
gyakran nehézséget okozott a meg-
szervezésük – magyarázta az új pálya 
szükségszerűségét Szeberényi Gyula 
Tamás alpolgármester.

A cél, hogy mindenki játéklehe-
tőséget és pályát kapjon. Minden, 
fociért tett intézkedés és fejlesztés 
a helyi futball sikerességét szolgálja.

Kertész Zoltán, az SC Hírös-Ép 
elnöke megnyitóbeszédében meg-
köszönte a kivitelezők segítségét. 
Az átadott pálya a sportcentrum 
hátsó részére került, ahol megfelelő 

nagyságú terület állt rendelkezésre 
a legkisebb szabványméretű pálya 
kialakításához.

Kertész Zoltán elmondta, hogy 
bár szerencsére sok focipálya épült, 

ezek száma még mindig nem elég, 
mivel nagyon nagy igény van mind 
a füves, mind a műfüves pályákra. A 
füves pályák egészségre gyakorolt 
szerepe pedig ugyan sokkal jobb, 

de kevés olyan van, ami tényleg jól 
működik.

Az átadót követően az ifjúsági 
U19-es együttes szezonbeli első ha-
zai mérkőzését vívta az új pályán.

Átadták a Görbe utca 
felújított szakaszát

Gyerekek gurítják végig a söröshordót az elkészült 
aszfaltúton. Mögöttük a Görbe utcaiak körében  

Pászti András hunyadivárosi önkormányzati képviselő

Közösségi napon festették ki 
a Csongrádi Utcai Óvoda külső 
kertjének falát az MCC FIT 
Program kecskeméti központ-
jának 6-7. évfolyamos diákjai. 

A Mathias Corvinus Collegium Fi-
atal Tehetség Program (MCC FIT 
Program) az év elején költözött át 
új oktatási központjába, mely az 
óvoda szomszédságában található. 
Ez adta az ötletet, hogy felajánlják 
az óvoda vezetésének, hogy külön-
leges falfestéssel tennék szebbé, 
színesebbé, még inkább gyermek-
baráttá az intézmény külső kertjé-
nek falát. 

Rádiné Mónus Andrea, a Feren-
czy Ida Óvoda Csongrádi Utcai 
Óvodájának telephelyvezetője el-
mondta: a vezetőség nagyon örült, 
hogy megkeresték őket a projekt-
tel. Mivel az intézménybe járó gye-
rekek hátrányos helyzetűek, kevés 
olyan ingerrel találkoznak, ami 
fejleszti az esztétikai érzéküket 
és a személyiségüket. A színes fel-
festések hatalmas pluszt adhatnak 
ezen a téren; hozzájárulhatnak a 
gyerekek kreatív gondolkodásának 
és képzelőerejének fejlesztéséhez.

– Nagyon nehéz volt választa-
ni, mert a gyerekrajzok esetében 
nincs olyan, hogy rossz. Ezért itt 
a környezetbe helyezhetőséget és 
a megvalósítás lehetőségét kellett 
mérlegelni. A bonyolultabb rajzo-
kat most nem tudtuk megvalósí-
tani, de igyekeztünk, hogy minél 
több alkotás felférjen majd az álta-
lunk előre megfestett környezetbe 
– ecsetelte a kiválasztás nehézsé-
geit Németh Ábel.

A falra kerülő alkotásokat a 
FIT-es diákok tervpályázatára 
beküldött munkákból, Németh 
Ábel képzőművész, a Hírös Agó-
ra kiállításszervezője válogatta és 
szerkesztette.

Az esemény védnöke Szeberényi 
Gyula Tamás alpolgármester volt.

Megszépült 
a Csongrádi 
Utcai Óvoda
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Mesteredző

Mesteredzői címet kapott Ivkovic Stojan, a férfi 
kosárlabda-válogatott szövetségi kapitánya, a 
Mercedes-Benz Gyár Nemzeti Kosárlabda Aka-
démia U18-as csapatának edzője. A kitüntetést 
a tervek szerint szeptember 25-én a Testneve-
lési Egyetemen, az edzők napjának keretében 
veheti majd át. Az 54 éves, horvát származású, 
de magyar állampolgárságú Ivkovic 2013 óta 
irányítja a magyar válogatottat.

Tilalom

Augusztus 29-étől teljes körű látogatási tilalmat 
rendelt el a Bács-Kiskun Megyei Oktatókórház 
kecskeméti fekvőbeteg-telephelyeire dr. Svébis 
Mihály főigazgató, mivel az intézményben ko-
ronavírus-pozitív esetet regisztráltak. A súlyos, 
életveszélyes állapotú, illetve a kiskorú bete-
geknél rendkívüli engedéllyel egy hozzátartozó 
tartózkodhat, az apás szüléseknél az előre kije-
lölt személy lehet jelen.

Város bora

A kunszállási Polyák Borászat Királyleánykája 
lett Kecskemét Város Bora. Az idei Kecskemét 
Város és Környéke Termelői Borverseny külön-
legessége az volt, hogy ezúttal olyan termelők 
versenyeztek rajta, akik korábban valamelyik 
produktumokkal már elnyerték ezt a címet. 
Az eredményhirdetést augusztus 27-én a NAIK 
Szőlészeti és Borászati Kutatóintézetének kato-
natelepi kutatóállomásán tartották.

Buszflotta

Befejezte Kecskemét 45 darabot számláló új 
buszflottájának gyártását az ITK Holding Zrt. 
Augusztus 31-ig 20 Mercedes-Benz Conecto és 
25 Mercedes-Benz Reform 500LE busz érkezett 
Debrecenből Kecskemétre a korábbi 25 Merce-
des Citaro Hybrid csuklós autóbusz mellé. Az új 
járművek teljes mértékben hazai fejlesztésűek 
és gyártásúak, és a városi arculatnak megfelelő 
matricázás után álltak forgalomba.

Ízelítőt nyújtottak  
a város civil életéből
Színes programok várták a kecskemétieket kedden délutántól 
egészen az esti órákig a város főterén, a Szent István-szobornál. 
Tizenharmadik alkalommal rendezték meg ugyanis a Városi Civil 
Korzót. Az eseményen dalos, táncos műsorokkal, interaktív foglalko-
zásokon mutatkoztak be a Városi Civil Kerekasztal tagszervezetei, 
de kiállítások, előadások is szerepeltek a rendezvény kínálatában.  
A Magyarok Kenyere program záró adományátadóját is a civil korzó 
részeként rendezték kedd délután.

A rendezvény kezdetén együtt-
működési megállapodást írt alá 
az önkormányzat képviseletében 
Szemereyné Pataki Klaudia, Kecs-
kemét polgármestere és Rigóné 
Kiss Éva, az eseményt szervező Vá-
rosi Civil Kerekasztal soros elnöke.

Ezután a polgármester nyitot-
ta meg az egészen 20 óráig tartó 
eseményt, köszönetét fejezve ki a 
civil szervezetek, közösségek felé.

– Köszönöm, hogy szolgálják 
városunkat, szeretettel és nyi-
tottsággal állnak az adott fel-
adatok elé, aktívan, a közösség 
boldogulását szem előtt tartva 

tevékenykednek, ezáltal a város 
és a képviselő- testület segítőtár-
saivá váltak – mondta Szemereyné 
Pataki Klaudia, aki kitért a vírus-
helyzetben elvárható társadalmi 
felelősségvállalás témájára is.

– A neheze most jön – fogalma-
zott a polgármester –, csak fegyel-
mezettséggel tudjuk megvédeni 
családjainkat és közösségeinket.

A korzón többek közt egész-
ségügyi szűrés, sütemény-
bemutató, csillámtetoválás, 
kézműveskedés, kiállítások, 
gyógynövény- és gombabemutató 
is várta az érdeklődőket.

Magyarok Kenyere 
– 1000 tonna  
gabona
A Magyarok Kenyere – 15 millió 
búzaszem program záró adomány-
átadóját is a civil korzó részeként 
rendezték kedd délután a Szent 
István-szobornál. A karitatív kez-
deményezést idén már tizedik 
alkalommal hirdette meg a Nem-

zeti Agrárgazdasági Kamara, va-
lamint a Magyar Gazdakörök és 
Gazdaszövetkezetek Szövetsége. 
A nemzeti összetartozást erősítő 
programban magyar gyermekeket 
segítő szervezeteket támogatnak 
a Kárpát-medencei gazdák.

Jakab István, a Magyar Ország-
gyűlés alelnöke, a Magyar Gaz-
dakörök és Gazdaszövetkezetek 
Országos Szövetségének elnöke is 
megtisztelte jelenlétével a kecske-
méti ünnepi eseményt. Elmondta, 
a kezdetekkor 10 tonna gabona 
gyűlt össze, tavaly már országo-
san 791, idén pedig az adomány 
meghaladja az 1000 tonnát a 
Kárpát-medencében.

Az esemény zárásaként a törté-
nelmi egyházak képviselői megál-
dották a terményeket.
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Kecskemét volt az egyik 
kiemelt helyszíne annak a 
jótékonysági futásnak, amely 
egyszerre hirdeti a sport és a 
véradás fontosságát, valamint 
a határon túli magyarokkal való 
összetartozásunkat. Az Egy vér-
ből valók vagyunk programon 
résztvevő ultramaratonistákhoz 
szerda reggel csatlakozott 
Boronkay Péter, Märcz Fruzsi-
na, a RUNgyalok, a repülőbázis 
pilótái, valamint a kórház és a 
Bács-Kiskun Megyei Szív- és 
Érbetegekért Közhasznú Alapít-
vány képviselői is.

A kecskeméti állomáson Gui Angéla, 
az esemény főszervezője köszön-
tötte a megjelenteket a rendelőin-
tézet udvarán. Elmondta, hogy a ví-
rushelyzet miatt május helyett múlt 
hét vasárnap rajtoltak Szarvasról, 
onnan futottak el Budapestig, majd 
Kecskemétet és Szegedet érintve, 
az eredeti tervekkel ellentétben, a 
röszkei határnál érnek célba. Most 
nem tudnak befutni a délvidéki 
Muzslyán található fiúkollégiumba, 
amelynek lakói számára sportesz-
közöket gyűjtöttek.

A civil összefogásra, az önzetlen 
adományozásra azonban a vírus-
helyzetben még nagyobb szükség 
van, ezért indultak útra idén is.

– Futásunknak szimbolikus üze-
nete van, hiszen egy vérből vagyunk 
nemcsak a határon túli magyarok-
kal, hanem mindenkivel, akin segí-
teni tudunk. Aki vért ad, abból ad, 
ami a legdrágább és a legnagyobb 
felebaráti szeretettel, hisz nem 
tudja, ki kapja – fogalmazott Gui 
Angéla. 

Az eseményen gratulált a szerve-
zőknek Szalay-Bobrovniczky Vince 
civil és társadalmi kapcsolatokért 
felelős helyettes államtitkár, dr. 
Gyulai Ildikó, az OVSZ Kecskeméti 
Területi Vérellátó vezető főorvosa, 
megszólalt dr. Svébis Mihály, a me-
gyei kórház főigazgatója, Ugrik Csa-
ba dandártábornok, a Szentgyörgyi 
Dezső Repülőbázis bázisparancsno-
ka és Cseke Péter direktor is. 

TOVÁBBI RÉSZLETEK!

Egy vérből 
valók  
vagyunk 
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OKTÓBERBEN ELNÖKSÉGET VÁLASZT A KERESKEDELMI ÉS IPARKAMARA

Mit ad a vállalkozásoknak a kamara? 
MOST ELMONDJÁK A VEZETŐI! 
Nélkülözhetetlen 
vállalkozási  
háttértámogatás

Ha végiggondolom, mi mindent tettünk 
ebben a periódusban, rendkívül sok és 
szerteágazó dolgot látok. Az egyik 
legnagyobb eredmény egy korábbi kez-
deményezésünk alapján érett be ebben 
a ciklusban. Megszületett ugyanis a 
jogerős építési engedély a hamarosan 
kezdődő Kalocsa–Paks új Duna-híd épí-
tésére, amely a kamara tevékenységé-
nek is köszönhető, hiszen mi javasoltuk 
ugyanis a Kalocsa–Paks Duna-Hídért 
Egyesületet, hogy a létesítmény által a 
város szorosabban kötődhessen az or-
szág gazdasági vérkeringéséhez.

A Széchenyi Kártya szintén a kama-
ra közreműködésével üzemel, itt a nulla 
közeli  kamatokkal lehetővé vált, hogy 
nagyon kedvező forrásokhoz jussanak 
a vállalkozások.

A kamara lobbitevékenységének kö-
vetkezménye az egyre javuló adózási 
környezet is, Magyarország mára az 
egyik legkedvezőbb adózású ország 
Európában. Megjegyzem, hogy többek 
között a nem mindenki számára szim-
patikus intézkedések – mint az elektro-
nikus árutovábbítási rendszer vagy az 
elektronikus pénztárgépek bevezetése 
– tették lehetővé, hogy az adókat csök-
kenteni tudja a kormányzat. Mi kezde-
tektől ezt javasoltuk: minél többen fize-
tünk, annál jobban lehet csökkenteni a 
százalékokat. Persze még nagyon sok 
a teendőnk, például az adminisztratív 
terhek csökkentésének a területén.

Az utóbbi ciklusban számos olyan 
programot indított a kamara, ame-
lyek a vállalkozások fejlődését, fejlesz-
tését, korszerűsítését 
célozták. Köztük emlí-
tésre méltó a Modern 
Vállalkozások Program-
ja, amely a „Vállalkozz 
digitálisan!” jelszó alatt 
összesen közel 2500 
vállalkozásnak nyújtott 
támogatást. Az Orszá-
gos Vállalkozói Mentorprogram pedig 
önkéntes mentorok segítségével karol-
ta fel a beszállítóvá válás, az export-
ra nyitás és a pénzügyi tudatosság 
folyamatait.

Hozzánk tartozik a Békéltető Testü-
let is, amely országosan 13 ezer ügyet 
tárgyal a fogyasztók és a szolgáltatók 
vitájában. Döntő részben békés egyez-
séget tud közvetíteni a felek között. 
A Teljesítésigazolási Szakértői Szerv 
az építőiparban ugyanezt a szerepet 
tölti be. 

Büszkék vagyunk a két év alatt telje-
sen átalakult szakképzés eredményeire. 
Tovább fejlődik a duális képzés, és na-
gyon pozitív, hogy visszajött például a 
technikusképzés, ahol ha valaki jól sze-
repel, felvételi nélkül bejuthat egy szak-
irányú felsőoktatási intézménybe is. Itt 

meg kell említenünk a pályaválasztási, 
pályaorientációs tevékenységünket, pél-
dául a Jövőd a tét című pályaválasztási 
kiállításokat.

Éves szinten egyébként több száz, 
javarészt térítésmentes rendezvényt 
tartunk a kamara kecskeméti, kalo-
csai, kiskunhalasi és bajai képviseletein. 
Tízezernél több vállalkozó vesz részt a 
különböző témákban – az adózástól a 
kereskedelmen át a külkapcsolatokig 
– rendezett eseményeken. Az ötezer fo-
rintos kamarai hozzájárulás ellenében 
a kamara kötelezően ellát különféle ta-
nácsadási feladatokat is.

Emellett foglalkozunk a cégutódlás 
kérdésével, most ez a kérdéskör nagyon 
sok vállalkozást érint Magyarországon.

Koncentrálunk továbbá a női vál-
lalkozókra is: a vállalkozó nők világ-
napja, a Nőnek lenni jó konferencia, a 
Trend a lelke vállalkozónői reggelik, 
valamint a kamara által szervezett 
különböző szakmai napok, konferen-
ciák mind az ő speciális igényeiket 
elégítik ki.

Nagyon sok külgazdasági progra-
mot szervezünk. A Hírös Beszállítói 
Klaszterrel például összeállítottunk egy 
V4-es projektet, de számos nagykövet 
látogatott már el hozzánk, vagy példá-
ul a munkaerőhiány legnehezebb idő-
szakában fiataloknak tartottunk egy 
fórumot „Bács-Kiskun megye hazavár!” 
címmel.

Volt olyan is, amikor hirtelen tá-
madt nehézséggel kellett szembe-
néznünk. A Covid-időszak gazdasági 
hatásai miatt a kamara felvállalta, 
hogy információkkal segíti a cégeket, 
valamint összegyűjti, hogy kinek, 
milyen segítségre volna szüksége. Az 
eredményt rendszerezve, javaslatok 
formájában eljuttattuk az országos 
kamarán keresztül a kormányzat 
felé. Többek között mi is javasoltuk 
a rövidített munkaidős támogatási 
rendszert, és sok egyebet, amelyek 

be is kerültek a kormányprogramba. 
Emellett a kamara elnökségéből sokan 
vállalták, hogy a bajba jutott cégeket 
mentorálják a nehéz időszakban.

Előfordul, hogy az a vád ér bennün-
ket, hogy a kamara nem mindig elég 
harcos a vállalkozók érdekeinek érvénye-
sítésében. Mindazonáltal, amikor a ka-
marához jeleznek egyedi vagy általános 
problémákat, ezeket a kialakult csator-
nákon – amelyek a különböző kormány-
zati szervek és a kamara között békésen 
és szakmai alapon működnek – minden 
problémát jelzünk. Nem egy törvény-
módosítás született már ezekből. Ezt a 
munkamódszert szeretnénk fenntartani, 
de fontos, hogy a vállalkozások lássák, 
hogy mit tesz a kamara. Ennek megva-
lósítása az egyik legfontosabb tervem a 
következő ciklusra.

Szolgáltató kamara 
áll a vállalkozások 
mögött

Az elmúlt négy éves munkánk leglénye-
gesebb eredményei közül leginkább ki-
emelendő a hatékonyabb piacvédelem 
és a tisztességes piaci magatartás meg-
erősödése. Jelentős lépést tettünk to-
vábbá a digitalizáció elterjesztésének 
útján, valamint a vállalkozási környe-
zet, a hatékonyság, termelékenység, a 
szakképzett munkaerő és a HR-fejlesz-
tés értékei tudatosításának területén. 

Igyekeztünk minél jobban rávilá-
gítani a kereskedelmi, vendéglátó és 
szolgáltató vállalkozások problémáira 
és közvetíteni azokat a gazdasági dön-
téshozók felé. Leghatékonyabban az 
országos kereskedelmi szakkollégium 
volt erre alkalmas, amelynek köszönhe-
tően elértük többek között a szakmánk 
méltó képviseletét is a kormánynál, egy 
kereskedelmi szakállamtitkár kineve-
zését. A helyi hatóságok illetékeseivel 
is egyre erősebb, kiváló kapcsolatot 
teremtettünk. Ezáltal a vállalkozói 
érdekvédelmen túl a konkrét problémá-
ikat jelző vállalkozások támogatása 
ezen a területen is sikeres volt.

Nagyon fontosnak tartom, hogy a 
kamara a példás üzletmenetű, sikeres 
vállalkozásokat cégmérettől függet-
lenül évente kiemeli és munkájukat 
díjakkal ismeri el, melyről értesül a 
széles közvélemény is.

A generációváltással, a pia-
ci körülmények megváltozásával 
is sokszor foglalkoztunk, sokakat 
érintő kérdések merültek fel. A vál-
lalkozók tapasztalatainak egymás 
közötti megosztása mellett egy sor 
neves szakértői előadást hallgathat-
tak meg az érdeklődők.

A vállalkozások digitalizálása is 
egy nagyon fontos terület, rengeteg 
programot szerveztünk a kamará-
ban ezzel kapcsolatban. Nemcsak 
az értékesítést illetően, hanem az 
online marketingben, mint például 

a Google-t és a Facebookot érintően 
is, a résztvevő vállalkozók száma 
meghaladta a 1000 főt. A webnek, 
mint marketingeszköznek a hasz-
nálatáról egy sor ingyenes előadást 
szerveztünk.

A legfontosabb tervem „a vállal-
kozások a vállalkozásokért” elv erő-
sítése. Mivel vállalkozói önkormány-
zatként működünk, szeretném, ha a 
mostaninál is jobban a szolgáltató 
kamara irányába mozdulnánk el.

Digitalizálás, 
tudatosság és 
együttműködés

Kalocsai üzletemberként számomra 
az egyik legfontosabb eredményünk, 
hogy a városban új székházba költöz-
hetett a kereskedelmi és iparkamara. 
Testületünk nagyon szépen felújíttatta 
az ennek helyszínéül szolgáló nagypol-
gári házat a Búzapiac téren. A helyi 
védettség alatt álló épület homlokzata 
az eredeti hangulatot idézi, belül pe-
dig elkészült egy 60 fő befogadására 
alkalmas előadóterem, egy új konyha 
és egy szociális helyiség. 

Nagy jelentőséget tulajdonítok a 
tavaly nyáron megalakult Kalocsai 
Vállalkozói Klubnak is. Az új szerve-
zet fontos szerepet játszhat abban, 
hogy javuljon Kalocsa és térségének 
marketingje. Emellett számítunk rá 
a vállalkozásindítással kapcsolatos 
szemléletmódváltásban, a fiatalok 
elvándorlásának megállításában, a 
céges kapcsolati háló feltérképezé-
sében, a turisztikai hiányosságok 
javításában, Kalocsa és térsége ter-
mékeinek és szolgáltatásainak, ipa-
ri területeinek népszerűsítésében, a 
térségi gazdasági hídépítésben, vala-
mint a kistelepülések problémáinak 
feltárásában is. A klub első rendezvé-
nyein nem kisebb személyiségek adtak 
elő, mint Parragh László, a Magyar 
Kereskedelmi és Iparkamara elnöke, 
Font Sándor országgyűlési képviselő, 
egy másik alkalommal Varga Mihály 
pénzügyminiszter. 

Az elmúlt ciklusból kiemelném még 
a Modern Vállalkozások Programját, 
amely a cégek digitális fejlesztését 
segítette elő, valamint az Országos 
Vállalkozói Mentorprogramot, mely a 
vállalkozói tudatosságot és együttmű-
ködést erősíti. 

A következő időszakra vonatkozóan 

a legfontosabb terveink, hogy támo-
gassuk a megyei vállalkozásokat a ké-
szülő megaberuházásokhoz – főként a 
Kalocsa–Paks Duna-híd vagy a Paks II. 
építéséhez – való csatlakozásban.

A kicsik 
adminisztrációs 
terheit csökkenteni

A kézműipari tagozat jellemzően a 
mikro-, családi és kisvállalkozókat tö-
möríti. Mivel ezek a legkisebb vállal-
kozásformák, nagyon fontos, hogy ér-
dekeiket felkarolja a Magyar 
Ke res kedelmi és Iparkamara (MKIK). 
Országos elnökségi tagként az eltelt 
négy év alatt magam is számos javas-
latot továbbítottam az MKIK felé.

Javaslataink az adó- és járulék-
csökkentésekre vonatkoznak döntően, 
mert mindig túl nagy terhelést kap 
ez a szegmens. Hasonló a helyzet az 
adminisztrációs és a hatósági megfe-
lelési terhekkel is, ezeket igyekszünk 
csökkenteni.

A mi tagozatunknak a fő erőssége 
a szakmaiság. Erre építve különféle 
szakmai klubokat működtetünk – fod-
rász, autós, építőipari –, ahol tanfo-
lyamok és továbbképzések zajlanak, 
a kisvállalkozók megosztják a problé-
máikat, formálják a jövőképüket és a 
tanulóképzés is szóba jöhet – ott zaj-
lik az igazi munka. Ide tartozik a mes-
terképzés is: négy év alatt – 28 szak-
mában – 162 mesterlevelet adtunk 
ki. A mesterképzés a szakmai munka 
csúcsa. Az újabb vizsgák bizonyítják, 
hogy a mester kiváló szolgáltatást tud 
nyújtani, a technika fejlődésével lépést 
tud tartani, illetve képezheti a jövő 
szakmai nemzedékét.

A kamarai tanácsadás is egy olyan 
fontos dolog, amit a köztestület a vállal-
kozásoknak nyújt. Ingyenes tanácsadást 
biztosítunk, valamint pályázatfigyelést, 
követjük a jogszabályváltozásokat, a 
pénzügyi finanszírozási lehetőséget, 
tanfolyamokat szervezünk stb. 

Tevékenységünk persze együtt-
működések nélkül kevéssé lenne ha-
tékony, ezért megállapodások szü-
lettek különböző érdekképviseleti, 
szakmai szervezetekkel, például a vá-
rosi ipartestületekkel. 

2018-ban a város 650 éves évfordu-
lójára rendeztük meg az Évszázadok 
öröksége című gazdaságtörténeti kiál-
lítást. A tárlaton a kecskeméti nagy-
ipar mellett a céhes mesteremberek 
munkáját is bemutattuk, ami kiemel-
te, hogy mekkora szükség van mind a 
kettőre – és ez ma is így van.

A legfontosabb tervem a szakmai 
utánpótlás nevelése, ehhez egy ifjú-
sági tagozatot kívánunk létrehozni 
hamarosan.

Eltelt egy újabb négy éves ciklus a Bács-Kiskun Megyei Kereskedelmi és Iparka-
mara vezetői struktúrájában; októberben választások elé néz a köztestület. Gaál 
József mostani elnök 2000 óta vezeti a megyei iparkamarát, megszakítás nélkül 
öt ciklusra választották meg, és most hatodjára is megméretteti magát. Érdekes 
periódust hagy maga mögött a vezetés, a legutolsó tisztújítás alkalmával megle-
hetősen sok változás történt a kamara irányításában: három új alelnök is érkezett, 
Kurdi Viktor lett az általános alelnök, Slonszki Attila a kereskedelmi, míg Sziráki 
Szilárd az ipari területért felelős. Szerephez juttatásukkal jelentős fiatalítást haj-
tottak végre a kamara választói. Mellettük az oktatási és képzési területet Pintye 
László, a kézműipari részt pedig Tasi László vitte. Az elnököt és az ötből ezúttal 
három tagozati alelnököt arra kértük, hogy értékeljék a lezáruló időszakot.

A kamaránál jelzett problémákat kialakult 
csatornákon továbbítjuk a kormányzati szervek felé. 
Nem egy törvénymódosítás született már ezekből.

„

Tasi László kézműipari alelnök

Sziráki Szilárd ipari alelnök

Slonszki Attila kereskedelmi alelnök

Gaál József elnök

NYILATKOZATOK, 
TERVEK BŐVEBBEN
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Kedden délelőtt adták át hivata-
losan a BÁCSVÍZ Zrt. új labora-
tóriumát. A társaság 700 milliós 
beruházás keretében tizennégy 
hónap alatt építette meg a lé-
tesítményt az Izsáki úti telep-
helyen. A laboratórium külső, 
piaci igények kiszolgálására is 
alkalmas.

A BÁCSVÍZ korábbi laboratóriuma 
1993-ban költözött a cég Mindszenti 
körúti telephelyére, ahol egy kétszin-
tes, korábban kazánházként funkci-
onáló épületrészben kapott helyet. 
A társaság évek óta tervezte, hogy 
szakembereit méltó helyre költözteti. 
Mivel a már meglévő létesítmény bő-
vítése nem jelentett volna optimális 
megoldást, 2014-ben elindult az Izsá-
ki úti központi telephelyen felépíten-
dő laboratórium tervezési folyamata. 

2018 második félévében nyílt lehe-
tőség arra, hogy a részvénytársaság 
kedvező feltételekkel vehesse fel a be-
ruházás megvalósításához szükséges 
banki hitelt, mely révén, a közgyűlés 
jóváhagyása után, 2019 februárjában 
indulhatott meg az építkezés.

A kivitelezés tizennégy hónapja alatt 
egy, a 21. századi elvárásoknak minden 
tekintetben megfelelő, több mint 900 
m2-es, korszerű laboratórium épült fel. 
A földszinten 55 különböző funkciójú 
helyiség kapott helyet, az épület eme-
leti szintjén pedig a gépészeti helyisé-
geket helyezték el. Az épület különle-
gessége, hogy télen a fűtéshez, nyáron 

a hűtéshez szükséges hőenergiát az 
ivóvízből nyerik. A funkcionalitással 
és a rendeltetésszerű építészeti elren-
dezéssel párhuzamosan egy impozáns 
terasz, valamint egy élő tó teszi termé-
szetközelivé az új építményt.

Dr. Kis Attila, a BÁCSVÍZ Zrt. ügyfél-
kapcsolati osztályvezetője, a laborató-
rium korábbi vezetője az átadóünnep-
ségen egy valóra vált álomnak nevezte 
a 700 milliós beruházást. Mint kiemel-
te, az itt dolgozók számára a labora-
tóriumi munka egy életforma, a léte-
sítmény 1997-óta akkreditált, és ezt 

a státuszt évről évre megújítják az itt 
tevékenykedő szakemberek.

Fekete Andrea, a laboratórium 
jelenlegi vezetője méltatta az okos 
épület kialakítását, amely minden 
szempontból ideális helyet biztosít 
az itt dolgozó 19 szakembernek. Mint 
fogalmazott, az utóbbi években nem 
csak a vizes és csatornás ágazatot 
szolgálják ki, hanem a külső megren-
deléseket is, amellyel folyamatosan 
növelik a társaság bevételeit. 

Az átadáson a Magyar Víziközmű 
Szövetség főtitkára gratulált a BÁCS-

VÍZ Zrt.-nek ahhoz, hogy a jelenlegi 
helyzetben is megtalálták a módját 
annak, hogy saját erőből fejlesszenek. 
Nagy Edit, aki pályáját szintén egy 
ilyen munkakörben kezdte, azt mond-
ta, hogy a laboratórium a víziköz-
mű-szolgáltatóknak a lelkiismerete. 
Sokszor nekik kell közölniük a rossz 
hírt a műszakiaknak, de ha jó együtt-
működés van a szakemberek között, 
akkor gyors a probléma megoldása is. 

Kurdi Viktor, a BÁCSVÍZ Zrt. el-
nök-vezérigazgatója úgy fogalmazott, 
hogy az elmúlt 20 év legnagyobb be-

ruházása a mostani. Mint a cégveze-
tő hangsúlyozta, nagyon erős hit és 
bátorság kellett ahhoz, hogy a pro-
jekt sikeres legyen. Kurdi Viktor kö-
szönetet mondott mindenkinek, aki 
a kivitelezésben közreműködött és 
mindent megtett annak érdekében, 
hogy a BÁCSVÍZ 70. születésnapjára 
elkészülhetett az új labor. 

Az ünnepség végén átvágták a 
létesítmény átadását jelképező sza-
lagot. Ezt követően gratulált a beru-
házáshoz Szemereyné Pataki Klaudia, 
Kecskemét polgármestere, aki egy 
festményt adott át Kurdi Viktornak az 
esemény alkalmából, majd a részve-
vők Fekete Andrea laboratóriumveze-
tő segítségével megtekintették a 900 
négyzetméteres épületet, és betekint-
hettek annak életébe, az ott folyó ma-
gas színvonalú munkába. 

A rendezvény zárásaként minden 
meghívott megkóstolhatta az alka-
lomra, illetve a cég 70. születésnapja 
alkalmából, az ott dolgozók által ké-
szíttetett tortákat. Pohárköszöntőjé-
ben Gaál József, a Bács-Kiskun Megyei 
Kereskedelmi és Iparkamara elnöke 
is gratulált a beruházáshoz. Mint fo-
galmazott, a BÁCSVÍZ vezetése, az itt 
dolgozók garanciát jelentenek arra, 
hogy a víz, amit használunk jó minő-
ségű és olyan, amelyre azt itt élőknek 
szükségük van. 

Önerőből építette fel modern 
laboratóriumát a BÁCSVÍZ

A létesítmény bejárásán Kurdi Viktor a laboratórium fontosságát hangsúlyozta 
Szemereyné Pataki Klaudiának, Kecskemét polgármesterének

A helyszínen már június óta folyik a munka Így néz ki felülről a BÁCSVÍZ Zrt. új „okos” laboratóriuma   

Kurdi Viktor, a BÁCSVÍZ Zrt. elnök- 
vezérigazgatója, Nagy Edit, a Magyar 
Víziközmű Szövetség főtitkára, 
valamint Fekete Andrea laboratóriumi 
vezető vágta át az átadást jelképező 
szalagot (Fotók: Banczik Róbert)
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A legenyhébb tünetek jelentke-
zése esetén sem engedhetők 
közösségbe a gyerekek, illetve 
azonnal haza kell küldeni őket – 
olvasható az oktatási-nevelési 
intézmények számára kiadott 
járványügyi intézkedési tervben. 
Ennek kapcsán gyerekorvost, 
pedagógust és szülőt kérdeztünk 
a bevezetett protokollról.

Dr. Nagy Beáta csecsemő- és gyer-
mekgyógyász – kollégáihoz hasonló-
an – nincs könnyű helyzetben. A láz, 
köhögés, nehéz légzés, izomfájdalom 
mellett a gyerekek esetében sokszor 
hányás, hasmenés, fáradékonyság, fej-
fájás vagy akár kötőhártya-gyulladás 
is lehet a koronavírus tünete. Tehát 
majdnem minden olyan szimptóma, 
ami a gyerekek közösségbe kerülése 
után jelentkezhet. 

– Évről évre tapasztaljuk, hogy 
szeptember második, harmadik he-
tében megnő a beteglétszám, hiszen 
az óvodások és iskolások a nyári 
szünet után egy zárt, közös légtérbe 
kerülnek társaikkal, így a vírusok és 
baktériumok sokkal gyorsabban és 
könnyebben tudnak terjedni. Idén a 
legtöbb gyerek már március közepé-
től otthon volt, a megszokott környe-
zetében, melyhez szervezetük hozzá-
szokott, így még nagyobb veszélynek 
vannak kitéve.

Megfelelő vitaminpótlással, helyes 
táplálkozással, a sok szabad levegőn 
töltött idővel, az alvásigény kielégí-
tésével sokat tehetnek a szülők gyer-
mekeik egészségének megőrzéséért. 
Fontos az is, hogy megtanítsák nekik 
a helyes orrfújást, köhögést, illetve a 
higiénés szabályokat, és ezeket úgy 
az iskolában, mint az iskolán kívül 
tartsák be.

Annak eldöntése, hogy felmerül-e 
a koronavírus-fertőzés gyanúja, a há-
ziorvos feladata. Ha ismerjük a gye-
reket, ha megfelelően kikérdezzük a 
szüleit és felvesszük az anamneszti-
kus adatokat is, akkor – ha elmúltak 
a tünetek és újabbak sem jelentkez-
tek – pár nap után kijelenthető, hogy 
mondjuk csak enyhe náthája van, volt 
a gyereknek. Ilyenkor nem kell kivárni 
a tíz napot, ami a koronavírus-fertő-
zés estében kötelező, hanem hama-
rabb visszaengedhető a közösségbe. 
A június 12. óta érvényben lévő eljá-
rásrend alapján továbbra is fennáll 
az a szabály, hogy a szülőnek először 
telefonon kell értesítenie bennünket, 
és mi döntjük el, hogy az adott pilla-
natban szükségesnek ítéljük-e meg a 
személyes vizsgálatot. Ha igen, akkor 
előre egyeztetett időpontra várjuk 
őket a rendelőbe. A náthás, semmi 
más tünetet nem mutató gyereket 

néhány nap után berendelem vizsgá-
latra és ha jól van, elengedem a kö-
zösségbe. De egyre többen kezdenek 
köhögni, így egy hetet biztos otthon 
maradnak a gyerekek – de ez a járvány 
előtt is így volt.

Fáriné Boros Erika, a II. Rákóczi 
Ferenc Általános Iskola tagintézmény- 
vezetője egyszerre érzi az előnyét és 
a nehézségét a szabályozásnak.

– Eddig is azt kértük a szülőktől, 
különösen a kisebbek esetében, hogy 
panasz esetén ne hozzák iskolába a 
gyermekeiket, de ennél többet nem 
tehettünk, és nem mondhattuk meg 
egyértelműen, hogy tartsák otthon a 
csemetéiket. Haza is csak súlyos eset-
ben küldhettük őket.

Ugyanakkor sok asztmás, allergiás 
diákunk van, és egy-egy kisebb tüsszen-
tés, orrfújás után nem könnyű kiszűrni, 
hogy a tünet vajon az alapbetegségnek 
tudható-e be vagy más bajt jelez. Azt 
kértük a szülőktől, írjanak egy nyilat-
kozatot arról, ha gyermekük esetében 
ilyesmi áll fenn; egyelőre szakorvosi 
igazolás nélkül is elfogadjuk ezt.

A tanév első hetében egyébként két 
alkalommal küldtünk haza lázas tanu-
lót. Értesítettük a szülőket, akik el is 
vitték orvoshoz a gyerekeket; mandu-
lagyulladást diagnosztizáltak náluk, a 
koronavírus-fertőzés gyanúja egyikük-
nél sem merült fel. Én személy szerint 
a szülők helyében már nem engedtem 
volna aznap reggel iskolába őket – 
mint ahogyan több más diákunk ese-

tében is a szülők odafigyeltek erre, 
és nem várták meg, hogy a protokoll 
alapján járjunk el.

Gitta évtizedek óta óvodapedagógus-
ként dolgozik, és pályafutása során ő is 
sokféle szülői hozzáállással találkozott 
már. Az óvodák kapcsán üdvözli a be-
vezetett intézkedéseket. Így magyaráz-
za, hogy miért tartja fontosnak ezeket.

– A kicsiknél a legfontosabb az 
odafigyelés, hiszen ilyenkor a legfogé-
konyabbak a fertőzésekre. Általában 
nem tudják használni a zsebkendőt, 
és észre sem veszik, ha folyik az or-
ruk. A játékokat gyakran a szájukba 
veszik, kezükkel törlik az orrukat és 
ezután játszanak tovább. Az óvónők-
nek, daduskáknak nincs kapacitásuk 
arra, hogy sűrűn fertőtlenítsék az 
eszközöket, kísérjék a gyerekeket ke-
zet mosni. Ezeket a technikai jellegű 
részleteket a szülő nem látja át, sőt 
bele sem gondol. Előfordul – példá-
ul közös mosdó, öltöző, tornaterem 
esetén –, hogy egyszerre nemcsak 25 
gyerekkel kell számolni, hanem ennek 
többszörösével!

A másik sarkalatos probléma, hogy 
a szülők gond nélkül beszerzik az 
orvosi igazolásokat, így a pedagógus 
nem tud mit tenni, nincs eszköz a 
kezében. Sajnos a munkahelyek nem 
mindenhol toleránsak a gyerekes 
anyukákkal szemben és így rákény-
szerítik a szülőt, hogy betegen vigye 
oviba csemetéjét. Ez azt is jelenti, 
hogy ha jelezzük a szülő felé, hogy 

zöld váladék folyik az orrából és na-
gyon köhög, akkor közli, hogy otthon 
semmi baja nincs és másnap hozza az 
igazolást. Azt nem mondom, hogy ez 
a jellemző, de nagyon gyakori problé-
ma és örökös küzdelem. Igyekszünk 
megérteni a szülő nehézségeit, de 
nehezen tudjuk elfogadtatni, hogy mi 
egy közösséget képviselünk, felelős-
ségünk védeni a ránk bízott gyereke-
ket és betartatni a mindenkire vonat-
kozó szabályokat.

Azt gondolom, hogy igazából nem 
a vírusok, baktériumok jelentik a 
legnagyobb fenyegetést, hanem az 
emberi oda nem figyelés, hanyagság, 
nemtörődömség! Hiszem, hogy meg-
felelő óvintézkedéssel, a higiéniai 
szabályok betartásával, egymásra fi-
gyeléssel, összefogással meg lehetne 
oldani a helyzetet.

Személy szerint inkább attól tar-
tok, hogy már mindent ráfogunk 
a Covidra. Az allergiás tünetekkel 
küzdők például tehetetlenek, mert a 
háziorvosi igazolás nem megfelelő, a 
szakorvoshoz viszont lehetetlen be-
jutni. Így otthon kell maradni, de bi-
zonyos létszámhiány után jobb eset-
ben a csoport zár be, és nem az egész 
intézmény. Ez elindít egy láncolatot, 
ami ki tudja hová vezet majd, mind a 
családok, mind az intézmények, mun-
kahelyek tekintetében.

Melinda egy általános iskola felső ta-
gozatán tanít, kislánya pedig középső 
csoportos óvodás. Ő Covid-mentes 
időszakban elnéző az apróbb tünete-
ket produkáló gyerekekkel szemben.

– Érzékeny téma ez, nyilván. Egy-
részt a szülőktől elvárják, néhol köve-
telik, hogy ne legyen sokat távol a mun-
kahelyről. Ha nincs nagyszülői segítség, 
akkor a gyerek megy közösségbe. Mivel 
a betegségek, így a Covid is, gyakran 
már a tünetek megjelenése előtt vagy 
nélkül is fertőz, ezért mire hazaküldjük 
az iskolából a gyermeket, nagy eséllyel 
a társai már elkapták a vírust.

Én magam is olyankor köhögéssel, 
némi orrfújással viszem a lányunkat 
oviba. Ezt egyébként nem szoktam 
rossz szemmel nézni másoktól sem! 
Az iskolában elkerülhetetlen, folya-
matosan vannak „taknyos” gyerekek. 
A láz más téma. A lázas gyermek rossz 
közérzetű, nyűgös, neki egyértelmű-
en otthon, ágyban a helye!

Nem félünk, hogy hazavisszük a Co-
vidot. Persze az esély megvan rá, de 
úgy gondolom, nem állhat le (újra) az 

élet! Megtesszük az elégséges óvin-
tézkedéseket, erősítjük az immun-
rendszerünket, de nem rettegünk. Itt 
lesz velünk ez a nyavalya még jó ide-
ig, együtt kell tudnunk élni vele.

Szandrának egy-egy általános iskolás, 
illetve óvodás korú kisfia van, és no-
vemberre várják a harmadik gyerme-
küket. Teljesen egyetért a bevezetett 
intézkedésekkel, sőt alapból is ezt a 
magatartást tartaná követendőnek.

– Én személy szerint örülök, hogy 
kicsit komolyabban kell venniük a 
szülőknek, hogy tényleg tünetmentes 
legyen az iskolába, óvodába vitt gye-
rek. Én eddig is igyekeztem így tenni. 
Ha valamelyikük rosszul érezte ma-
gát, belázasodott, hurutosan köhö-
gött, színes orrfolyása volt, sosem vit-
tem egyiküket sem, és az orvos által 
meghatározott ideig itthon tartottam 
őket. Szerintem ezeket fontos betar-
tani a saját gyermekünk és a többi 
gyerek egészsége érdekében is. De az 
is igaz, hogy ehhez volt és van segít-
ségem a férjemtől és a nagyszülőktől.

Sajnos többször volt és megdöb-
bentett, hogy volt a csoportban, osz-
tályban csúnyán köhögő, orrfolyós 
gyermek, és persze az enyémek is el-
kapták aztán ezt. Bízom benne, hogy 
most ősszel nem lesz ilyen. A mosta-
ni helyzetben persze aggódok kicsit, 
mint mindenki, de a pici egyelőre vé-
dett, jó helyen van odabent.

A gyerekeket mindig figyelmezte-
tem az alapos kézmosásra, fertőtlení-
tésre, be is tartják ezt, és amennyire 
lehetséges, a távolságtartásra is ügye-
lek, de a közösség is fontos nekik! 
Szóval még ha el is kapják a vírust, bí-
zok benne, hogy enyhe lefolyású lesz 
és gyorsan átmegy rajtuk, rajtunk.

Kristófnak már középiskolás gyerekei 
vannak.

 – Mindenképpen könnyebb hely-
zetben vagyunk, mint a kisgyermekes 
szülők. A mieink már elég nagyok 
ahhoz, hogy szükség esetén egyedül 
otthon lehessenek. Ha kicsit köhé-
cselnek vagy más panaszaik vannak, 
akkor korábban alapból az első gon-
dolatom az volt, hogy rákérdeztem a 
napi, heti iskolai kötelezettségeikre, 
és csak aztán nyúltam a lázmérő után. 
Eddig, ha lázasak voltak, kaptak egy 
gyógyszert, aznap nem mentek, és 
ha másnap nem volt panaszuk, írtunk 
egy szülői igazolást nekik. Ez most 
nem így lesz.

Csak tünetmentes  
gyerekek mehetnek!

ÓVODA, 
ISKOLA

TOVÁBBI RÉSZLETEK!
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KRESZ tanfolyamok
online akár az otthonodból!

Kecskemét, Izsáki út 2/a.

+36-20/349-4382

fb.com/furediautosiskola/

www.furedi.eu info@furedi.eu

Kisgyermekes anyukáknak és

20 év alattiaknak!

 25 000 Ft-os kedvezmény!*

VSM: "B" Elm.: 55,22%, "B" Forg.: 45,45% ÁKO:  "B" Forg.: 173,73%

*25.000 Ft állami támogatás igényelhetsz vissza a KRESZ vizsga díjából,
ha a KRESZ vizsga napján még nem töltötted be a 20. életéved.

Még nincs vége, mert ha CSED-en, GYED-en és GYES-en lévő édesanya vagy
akkor is igénybe veheted ezt a kedvezményt (2020. július 1-jétől)

 „B” kategóriás jogosítvány megszerzése esetén!
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Kecskemét 
központjában,  

az Arany János utca 8. 
szám alatt lévő polgári 
ház alagsorában  eladó 

egy kamra, egyéb 
helyiség (volt kazánház) 

megnevezésű, 
összesen 42 nm-es 

pincerész.

További információ a www.
kikfor.hu weboldalon,  

az „ELADÓ INGATLANOK” 
menüpont alatt érhető el.

ZENÉS VASÁRNAPI EBÉD
WELLNESS HASZNÁLATTAL

SZÉP KÁRTYÁT IS ELFOGADUNK!
TOVÁBBI INFORMÁCIÓ, RÉSZLETEK ÉS ASZTALFOGLALÁS:

76/888-500
WWW.BISTORANT.HU/KECSKEMET
KECSKEMÉT, IZSÁKI ÚT 6. | KECSKEMET@BISTORANT.HU

4 490 Ft / fő  gyerekár:
6-12 éves kor között 50% kedvezmény

2020.09.13-tól
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Szeptember 1-jén országszerte 
becsengettek a köznevelési in-
tézményekben. A koronavírus-jár-
vány miatt fokozott óvintézke-
dések mellett, de hagyományos 
formában kezdődött meg a taní-
tás az iskolákban. Kecskeméten 
szinte minden intézményben más 
szabályok érvényesek. 

Az Emberi Erőforrások Minisztériuma 
a Nemzeti Népegészségügyi Központ-
tal és az operatív törzzsel együttmű-
ködve részletes, nyolcoldalas ajánlást, 
protokollt dolgozott ki, amelyet min-
den köznevelési intézmény vezetőjé-
hez eljuttatott. A javaslatok érintik a 
távolságtartást, a fertőtlenítést vagy 
az iskolába érkezés módját is. Az 
ajánlások tartalmazzák, miként lehet 
elkerülni az iskolába érkezéskor a 
torlódást, például, hogy több ajtón le-
hessen belépni az intézménybe. A ja-
vaslatok között vannak még a tanter-
mek nagyságára, a közösségi termek 
használatára, az iskolakezdésre, az 
étkeztetés megfelelő körülményeinek 
kialakítására vonatkozók.

A testnevelésórákat az időjárás 
függvényében javasolt szabad téren 
megtartani. Az órák során lehetőleg 
mellőzni kell a szoros testi kontaktus-
sal járó feladatokat. Kézfertőtlenítés-
re lehetőség nyílik az iskola kapujánál 
és minden egyes közösségi helyiség-
ben. Minden iskolában – meghatáro-
zott fertőtlenítőszerrel – nagytakarí-
tást végeztek a tanév kezdetén, és ezt 
minden nap meg kell ismételni.

Az egyes intézmények az adottsá-
gaiknak megfelelően választhatják ki 
azokat az eljárásokat, szabályokat, 
amelyek biztosítani tudják a járvány 
megelőzését és esetenkénti előfor-
dulásnál a gyermekek ellátását. A 
köznevelési intézmények vezetőinek 
a felelőssége saját eljárásrendjük ösz-
szeállítása, amihez a köznevelési ál-
lamtitkárság, a háttérintézmények és 
a népegészségügyi központ minden 

segítséget megadnak. Az iskolákat 
felszólították, hogy ismertessék a jár-
vánnyal összefüggő teendőket a gyer-
mekekkel és a szülőkkel.

A szülőktől azt kérik, a legenyhébb 
tünetek jelentkezése esetén se enged-
jék közösségbe a gyermeket (erről lásd 
cikkünket a 6. oldalon), továbbá, hogy 
a már nagyobb – felsős, középiskolás – 
gyermekeikben is tudatosítsák a járvány 
veszélyét, a koronavírus tüneteit, hogy 

azok megjelenése esetén ők is jelezni 
tudják azt szüleiknek, tanáraiknak.

A pedagógusokat és az iskolai, óvo-
dai dolgozókat is arra kérik, hogy ha 
a tünetek bármelyikét észlelik magu-
kon, ne menjenek közösségbe, jelez-
zék azt az intézmény vezetésének, 
az osztályfőnöknek, és vegyék fel a 
kapcsolatot telefonon háziorvosukkal.

Az új tanévben lép életbe a mó-
dosított Nemzeti Alaptanterv, ebben 

nemcsak a tanulók heti óraszámát 
maximálták évfolyamonként, ha-
nem a kötelezően elsajátítandó tan-
anyagot is súlyozták. Szeptember 
1-jétől közel 500 intézményben, 
az iskolákkal történt egyeztetések 
alapján, iskolaőrök kezdik meg te-
vékenységüket. Az iskolaőri hálózat 
célja, hogy jelenlétükkel növeljék a 
pedagógusok, oktatók biztonságér-
zetét, a diákokban pedig erősítsék 

a visszatartó erőt attól, hogy a pe-
dagógusokkal szemben fenyegetően 
lépjenek fel.

A 2020/21-es tanév hazánkban 
mintegy 1,2 millió diák számára kez-
dődik meg. A tanév utolsó tanítási 
napja 2021. június 15-e.

(Az iskolákban bevezetett különböző 
szabályokról – a teljesség igénye nélkül – 

a Hírös.hu-n olvashat.)

FOKOZOTT ÓVINTÉZKEDÉSEK  
mellett kezdődött el az új tanév

Nemzeti  
tanévnyitó  
Kecskeméten
Prof. dr. Kásler Miklós, az Emberi Erőforrások Miniszté-
riumának (EMMI) minisztere is ellátogatott augusztus 
30-án a kecskeméti református Újkollégiumban tartott 
11. nemzeti tanévnyitóra. Az új tanév kapcsán Kásler 
Miklós úgy fogalmazott, az iskolák, tantermek, torna-
termek, uszodák és a jelentős felújítások éve lesz, hi-
szen közel 100 milliárd forint összértékű fejlesztés van 
folyamatban európai támogatással, amelyet a kormány 
további 10 milliárd forinttal támogat. (Felvételünkön 
balról Szemereyné Pataky Klaudia polgármester, jobb-
ról Kásler Miklós miniszter. Fotó: Banczik Róbert)

VIDEÓRIPORTUNK A 
KECSKEMETITV.HU-N

TOVÁBBI KÉPEK!
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Folytatódott az Egy Tenyérnyi 
Figyelem Roadshow. A kecskeméti 
stábbal ezúttal Sziksósfürdőn 
találkozhattak nemrég, akik 
mozgással szeretnének tenni az 
egészségük érdekében. A preven-
ciós célú, hosszútávú egészség-
fejlesztési projektet a RÖPKE 
Kecskeméti Röplabda Sportegye-
sület egy pályázat nyomán még 
2018-ben hívta életre. Ez alkalom-
mal világhírű sportolók kísérték el 
a szervezőket a programra.

Az Egy Tenyérnyi Figyelem Roadshow 
(T.E.NY.É.R: Tér – Erő – Nyerő – Élet-
mód – Reform – a szerk.) kezdemé-
nyezése három megyét érint, egy 
kecskeméti központú kreatív csapat 
2018 óta igyekszik népszerűsíteni az 
egészséges életmód elveit és gyakor-
latát, az EFOP 1.8.6-17-2017-00001 
pályázatnak köszönhetően. Azt sze-
retnék megtanítani az érdeklődők-
nek, hogy kis odafigyeléssel is lehet 
jelentős lépést tenni ezen az úton – 
tudtuk meg Szamler László kommu-
nikációért, célcsoport-kapcsolattartá-
sért és szervezetfejlesztésért felelős 
HR-referenstől. – A Dél-Alföld régió 
területén szervezett programjaink el-
sődleges célja – mondta –, összhang-
ban a felhívás elvárásaival, a lakosság 
egészségfejlesztése, a szabadidő-
sport-tevékenység elterjesztése és a 
sportszolgáltatásokhoz való hozzáfé-
rés biztosítása, különösen a hátrányos 
helyzetű célcsoportok számára, az 
ágazatközi szereplők tevékenységé-
nek összehangolásával. A komplex 
lakossági testmozgásprogramok és 
szabadidősport-események megvaló-
sítása kapcsán cél, hogy a projektek 
mérhető módon ösztönözzék és se-
gítsék a lakosság fizikai aktivitását, a 
minőségi sportszolgáltatásokhoz való 
gyors és egyenlő esélyű hozzáférését, 
valamint a szakemberek, sportszolgál-
tatók közötti tudatos tapasztalatcse-
rét, szemléletformálást.

A kisebb-nagyobb településeken 

nagy sikerrel jelent meg a stáb az 
elmúlt két évben, azonban a korona-
vírus-járvány tavaszi első hulláma ezt 
a kezdeményezést is megszakítot-
ta. – Nem adtuk meg magunkat, és 
hisszük, hogy nagyobb szükség van 
most a mozgás nyújtotta segítségre, 

mint bármikor – hangsúlyozta Szam-
ler László. Így amint a korlátozásokat 
feloldották, újraindították programja-
ikat – többek között a legnépszerűbb 
Egy Tenyérnyi Figyelem Roadshow-t 
– Bács-Kiskun, Békés és Csongrád me-
gyében egyaránt.

Mivel a viszonylag nagy területet 
felölelő program helyszínei jelentős 
különbséget mutatnak adottságok 
tekintetében, ezért mindenhol meg-
próbálják a tartalmat a település le-
hetőségeihez mérten testre szabni. 
Ennek megfelelően mindenhol szép 
számmal vesznek részt rendezvé-
nyeiken, ahová általában különleges 
vendégeket is hívnak a szervezők. 
Sziksóstófürdőn három nemzetközi 
hírű sportoló is együtt mozgott az 
résztvevőkkel és mesélt a vendégek-
nek kitartásról, egészségről, a mozgás 
öröméről.

A S.P.O.T – Sport, Prevenció és 
Tudatformálás – programelemben 
világversenyek kecskeméti kötődésű 
szereplői is segítik a társadalmi célú 
munkát. – Ebben a programban kizá-
rólag a részvétel a fontos – emelte ki 
Szamler László. – A példaképek által 
képviselt sportág köré csoportosítjuk 
a programelemeket, kiegészítve azok-
kal a sportágakkal, melyeket kiegészí-
tő, kondicionáló céllal preferálnak. Az 
inaktív felnőtt lakosság bevonása a 
cél, ezért az eseményen mozgásfor-
mákat mutatunk be az életmódprog-
ramunkon keresztül.

A példát adó sportolókat meg 
is szólaltattuk a Szeged melletti 
helyszínen.

Palkovits István 
mezeifutó-világbajnok
Saját bevallása szerint nem csapatjá-
tékos, de nyitottságban nincs hiány, 
ezért nagyon szeret kosarazni és 
röpizni is, amit mindenkinek kipróbá-
lásra ajánl.

– A tömeget nemcsak a napsütés 
hozta Szeged mellé, a sziksósfürdői 

kemping és strand területére, hanem 
a különböző programok: vízitorna, 
strandröplabda, különböző aktivi-
tások. A fiatal hosszútávfutót, Pal-
kovics Istvánt arról kérdeztük, hogy 
sportolóként mi jut rögtön az eszébe 
a „strand” és a „sport” kapcsolatáról?

– Egy jó röplabdázás a vízben, 
az igen csábító dolog számomra 
is – mondta Palkovics István. – Kis-
koromban röplabdáztam különféle 
sporteseményeken, de a röplabda egy 
vágyálom maradt. Mivel nem vagyok 
egy csapatjátékos, maradtam inkább 
a futásnál. Nagyon szeretek emel-
lett még focizni is, nagyon élvezem 
a hasonló szórakoztató élményeket 
strandolás közben. Mindegy mi, csak 
legyen valami, ami összehoz egy tár-
saságot, és a társaság hangulata hat 
rám is.

– Kell ez a hangulat ahhoz, hogy 
valaki megszeresse a sportot? Vagy 
enélkül is el lehet indulni?

– Előfordulhat, hogy valaki mond-
juk letéved egy ilyen strandröplab-
dajátékhoz, aztán jövő héten már 
elmegy edzésre. Simán el tudom 
képzelni, hogy indulhat így egy jó 
sportolás…

– Nehéz azért magunkat rendsze-
resen, minden nap megmozdítani, én 
mindig azt mondom, hogy a sporto-

lás nagyon komoly lemondással jár a 
mindennapokban. Ez mennyire igaz?

– Ez igaz, például a strandnál ma-
radva: én is el szoktam járni strand-
ra, a hétvége szabad. Persze, amikor 
menni kell, menni kell: hétköznap, 
negyven fokban… Olyankor nincs 
strand, napozás, hanem a pályán bar-
nulsz vagy égsz le, és ennyi…

– De azért megéri, nem?
– Persze, megéri. Én imádom, amit 

csinálok, és nem is szeretnék mást csi-
nálni, de nyitott vagyok bármire.

Fábián Melinda 
világbajnok 
harcművész
Azzal együtt, hogy egy világbajnok 
ketrecharcos, a mindennapi életben 
egy nagyon kedves teremtés. Hogy 
jön ez össze? – kérdeztük Fábián 
Melindától.

– Általában ez az első kérdés, ha 
interjút adok – mutatott rá. – Ez nyil-
ván az alapszemélyiségemből is fakad, 
de persze önmagában az, hogy valaki 
küzdősportot űz, nem zárja ki, hogy 
kedves legyen a magánéletben. Sőt, a 
ketrecharcos lányok körében nemzet-
közi szinten is azt tapasztaltam, hogy 
a magánéletben mindenki nagyon 
kedves, közvetlen és barátságos. Va-

lószínűleg ennek az az oka, hogy aki 
az extremitásokban mozog, extrém 
sportot űz, az a magánéletben is egy 
extrém jellemmel párosul.

– Mi kell ahhoz, hogy valakit eny-
nyire beszippantson egy sportág, ná-
lad mi volt a szikra?

– 12 évesen kezdtem sotokan ka-
ratéval. Nem volt kötelező, birkózó 
édesapám ösztönzött, hogy sportol-
jak valamit. Nagyon sok sportágat 
kipróbáltam előtte, a kosárlabdától 
az úszásig. S hogy végül  a sotokan 
karaténál ragadtam le, ebben így utó-
lag a nevelőedzőm szerepét látom, no 
meg, hogy nagyon szeretem a harcot 
és a harc lélektanát.

– Tudsz lazítani is, vagy mindig 
kell csinálni valamit?

– Ritkán van olyan, hogy lazsálok, 
és úgymond nem csinálok semmit. 
Negyedévente egy-két ilyen napot 
engedek meg magamnak. Úgy vagyok 
vele, hogy amíg érzem magamban a 
tüzet, hogy menjek és hajtsak, addig 
csinálom.

Virág András 
Európa-bajnok profi 
karateversenyző, a 
T.E.N.Y.É.R projekt 
sportszervezője
Éppen a világbajnoki cím megszerzé-
sére készül. Eddigi szereplései nyo-
mán már kiérdemelte a „magyar titán” 
elnevezést a tengerentúlon. A kecs-
keméti származású Virág Andrással 
beszélgettünk.

– Alapvetően kecskeméti versenyző 
voltam, innen kerültem Budapestre 
az MTK-hoz, majd onnan szerződtem 
New Yorkba, a Karate Combathoz. 
Volt már két meccsem, jelenleg is 
felkészülésben vagyok, és bármikor 
szólhatnak, hogy mehetek a követke-
ző versenyre – vázolta András, hogy 
milyen kihívás előtt áll.

Sportágáról elmondta, a Karate 
Combat egy full contact karate, ahol 
a helyszín úgy van kialakítva, hogy a 
versenyzők nem tudnak kilépni a ta-
tamiról. Ez rákényszeríti őket a folya-
matos küzdelemre, a hajtásra a végső 
cél, a kiütés érdekében. – Csak úgy 
szabadulhatsz 3 percnél hamarabb a 
küzdelemből, ha kiütnek vagy te ütöd 
ki az ellenfeled.

Ehhez a versenyhez valamilyen 
karatemúlt kell, a ringben azonban 
nincsenek stílusmegkötések. András 
végső célja, hogy megszerezze a vi-
lágbajnoki címet. – Elég közel járok 
már hozzá, a legutóbbi versenyemen 
küzdöttem volna az övért, de sajnos 
közbeszólt a vírus. Úgyhogy most vá-
rok a következő alkalomra, amelyre a 
hívás bármikor megérkezhet.

VILÁGBAJNOKOK AZ  
Egy Tenyérnyi Figyelem Roadshow-n
A FELNŐTT LAKOSSÁG PREVENCIÓS CÉLÚ EGÉSZSÉGFEJLESZTÉSE A SZABADIDŐSPORT RÉVÉN

AZ ÉLETMINŐSÉG MEGŐRZÉSÉNEK,  
JAVÍTÁSÁNAK 5 FONTOS ELEME:
· rendszeres mozgás
· tudatos táplálkozás
· regeneráció
· mentális kondicionálás
· aktív közösségi élet

Szamler László

Fábián Melinda, Palkovits István  
és Virág András élsportolóként  
népszerűsítik a hobbimozgást

Európai Szociális
Alap
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Az emlőrákgyógyítás élvonalában
Múlt pénteken és szombaton zajlott a IV. 
Emlőrák Konszenzus Konferencia Kecske-
méten. Az eseményre több mint 250 orvos 
érkezett az ország minden területéről, 
hogy különböző, a betegség kezelésében 
érintett szakterületeik minél hatéko-
nyabban működjenek együtt a gyógyulás 
érdekében. Az egyik házigazda, dr. Horváth 
Zsolt onkológus arról is beszámolt lapunk-
nak, hogy nem véletlenül itt rendezik meg 
immár harmadik alkalommal az összejöve-
telt: az emlőrák gyógyításának hazánkban 
Kecskemét az egyik fellegvára.

Vandlik János

– Hogyan foglalhatnánk össze a rendezvény lé-
nyegét, honnan indult, mi a célja?

– Az Emlőrák Konszenzus Konferenciák tör-
ténete 1999-re nyúlik vissza, Egerben tartották 
az első összejövetelt. Léte azon a felismerésen 
alapul, hogy a különböző szakterületekről itt 
összegyűjtött információk hozzájárulhatnak az 
emlőrákbetegség kezelésének egységességéhez. 
Összekapcsolja a diagnózis, a betegség-felisme-
rés és -leírás, illetve a terápiás részek: a műtét, a 
gyógyszeres kezelés, illetve a sugárterápia tudás-
területeit. Hozzátartozik mindehhez a rehabilitá-
ció és az onkopszichológia, a betegség lélektani 
kezelése is. 

– Tehát a lényeg, a cél, hogy a társszakterüle-
teket összehangolják az emlőrákkezelés sikeré-
nek érdekében…

– Igen, a cél az, hogy egy nyelven beszéljünk, 
és rálássunk egymás munkájára. Például egy 
gyógyszerterápiával foglalkozó onkológusnak 
is pontosan tudnia kell, hogy mit és miért csi-
nál, hogyan dolgozik egy sebész, amikor operál. 
Illetve fontos, hogy a más daganatos betegsé-
gekre specializálódott orvosok is megértsék a 
tevékenységünket.

– Milyen konkrét hatása van ennek a 
hétköznapokra?

– Ha mi egy-egy ilyen konferenciát követően 
rögzítünk egy konszenzusdokumentumot, akkor 
azt a publikálás után az egész országban köte-
lező betartani minden érintettnek a következő 
konferenciáig.

– És mindennek ma már Kecskemét a felleg-
vára. Hogyan vált azzá városunk?

– A négy alkalomból az utolsó hármat rendez-
tük Kecskeméten. A daganatos betegségekkel 
kapcsolatos konszenzus konferenciák közül ez 
a legrégebben szervezett esemény. Az utóbbi 
években már voltak más területeken is nagyon jó 
anyagot létrehozó konferenciák, például a máját-
tétek ellátásával kapcsolatban, illetve a májrák és 
a prosztatadaganat esetében.

Konferenciánkon a regisztráltak száma mára 
elérte a 260 főt a hét érintett szakterületről: a 

radiológia, patológia, sebészet, sugárterápia, 
onkológia, pszichoonkológia és rehabilitáció te-
rületeit érintően.

A rendezvény úgy vált „kecskemétivé”, hogy 
a második rendezvény sikere után egyre többen 
jelentkeztek, a magas minőségből eredően egy-
re nagyobb lett a rendezvény ázsiója és az utána 
következő végrehajtás hatékonysága.

– Jól tudom, hogy az emlőrák időben felis-
merve a leghatékonyabban kezelhető a többi 
daganathoz képest?

– Az egyik ok az, hogy az emlőrák nagyon jól 
és nagyon hosszú ideig kezelhető. Az emlőben 
könnyen és viszonylag gyorsan észrevehető az 
elváltozás, hiszen nem a testüregben keletkezik 
a betegség. Ha ezt kellő időben – megfelelő szű-
rővizsgálatok igénybevételével és önvizsgálattal 
– még kicsi méretben felfedezik, akkor a gyógyu-
lás majdnem biztos. Azért kell minél korábban 
diagnosztizálnunk, illetve kezelnünk a beteg-
séget, mert életet menthet vagy akár az emlő 
megtartását eredményezheti, egyúttal ebben az 
esetben a gyógyítás sokkal kevésbé bonyolult 
kezelésekkel jár.

– Komolyan veszik a nők a szűrések 
fontosságát?

– Sajnos a szűrésre behívott 45 és 65 év közöt-
ti populációnak csupán kevesebb mint fele megy 
el. Így viszont sok esetben már csak előrehala-
dott állapotban fedezzük fel a betegséget, ami-
kor már kevésbé eredményesen kezelhető vagy 
gyógyíthatatlan formában jelenik meg.

– Sokan – érthetően – olyan helyre szeretné-
nek menni kivizsgálásra, kezelésre, ahol a felté-
telrendszer adott. Mi jut eszükbe: Budapest. A 
kecskeméti onkológia mennyire áll jól szakem-
berek, felszerelés, kapacitás tekintetében?

– Nálunk, a megyében a radiológiai, patoló-
giai kivizsgálási háttér és a kezelés is rendben 
van, úgy a szakértelem, mint az eszközök te-
rületén. Rendelkezésre állnak a legmodernebb 

módszerek, a szaktudás, a „szürkeállomány” 
ugyancsak. Nem véletlenül kaptuk meg a kon-
ferencia megrendezésének lehetőségét, ez egy-
fajta elismerés is a Bács-Kiskun megyei kórház 
számára, mert összességében az itteni csapat 
felkészültsége mindig olyan volt, hogy méltán 
rá lehetett bízni a konferencia megszervezését.

Megvan tehát mindenünk, tessék jönni, a si-
keres gyógyítás érdekében minél hamarabb fe-
dezzük fel a betegséget! Nem kell ezért Buda-
pestre, Szegedre utazni. Budapesten sok minden 
koncentráltabban van jelen, de ezen a speciális 
területen egészen biztos, hogy mi a magyar át-
lagot nemcsak hogy elérjük, hanem jóval felette 
tartanak bennünket számon.

– Sorban állás nincs?
– Most a Covid miatt természetszerűen kicsit 

nehezebb a helyzet, de extrém várólistáink így 
sincsenek. Az átlagosnál gyorsabban tudunk ki-
vizsgálásra fogadni pácienseket, és a kezeléseket 
is egy-két héten belül el tudjuk kezdeni.

– Mit szól az alternatív gyógymódokhoz? So-
kan ezekben látják a megoldást…

– Ezzel kapcsolatban szeretnék tisztázni egy 

félreértést: mi a gyógyítás során 
szívünk szerint nem szívesen 
adunk „mérgeket” a páciensek-
nek. (Az alternatív gyógymódok 
egyik legfontosabb érve a kemi-
káliákkal, sebészeti eljárásokkal 
dolgozó tudományos orvoslással 
szemben a – mindazonáltal nem 
bizonyított hatékonyságú – ter-
mészetes vagy spirituális mód-
szerek használata – a szerk.) Ezek 
az anyagok azonban hatékony da-
ganatgátló gyógyszerek. Ugyanis 
valamilyen módon megállítják 
a sejtek az osztódását, mert a 
daganatos sejtekre az jellemző, 
hogy gyorsan osztódnak – ezt 
kell megállítani! Nem jókedvünk-
ből csináljuk: ha lenne egysze-
rűbb, kevesebb mellékhatással 
járó kezelés, akkor természetes, 
hogy azt választanánk. Nem hob-
bink mások kínzása, ez egy alap-
vető félreértés. Meg kell érteni, a 
tét óriási: a daganatos betegség, 
ha nem kezelik időben, ha nem 
kezelik jól, akkor öl! Folyama-
tosan keressük az egyszerűbb 
megoldást: kisebb kiterjedésű 
műtétek, kevesebb sugárterápia, 
enyhébb mellékhatású kezelések 
irányában kutat a tudomány. 

Azonban egyelőre nem lehet 
olcsóbban megúszni a dolgot, 
sajnos. És az alternatív terápiák 
választása mögött mindig ez a 
feltételezés áll. Emiatt sok be-
teg indul el olyan úton, amely 
miatt időt veszít, és pont azt az 
időt veszíti el, amikor még nagy 
eséllyel meg lehetne gyógyítani a 
betegségét.

INTERJÚ DR. HORVÁTH ZSOLTTAL, A BÁCS-KISKUN MEGYEI OKTATÓKÓRHÁZ ONKORADIOLÓGIAI KÖZPONTJÁNAK VEZETŐJÉVEL

Ha ezt kellő időben – megfelelő szűrővizsgálatok 
igénybevételével és önvizsgálattal – még kicsi méretben 
felfedezik, akkor a gyógyulás majdnem biztos.

„
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Felkészülés egy 
közönségtalálkozóra 

Horváth Lili rendező az Otthon moziba látogat, és premier előtt elhozza legújabb 
alkotását. Az „év legszebb szerelmes filmjét” eddig csak a Velencei Film-
fesztivál közönsége láthatta, de szeptember 22-én a kecskeméti közönség is 
megtekintheti.

Szeptember 18-án ünnepli 83. születésnapját 
az Otthon mozi. Kecskemét és a környék leg-
kedveltebb art mozija egy remek születésnapi 
ajándékkal köszöni meg lelkes és hálás közön-
ségének az évtizedeket, éveket és azt, hogy a 
koronás el- és bezártság hónapjaiban is kitar-
tottak kedvenc filmszínházuk mellett. Ahogy 
azt a kecskeméti filmkedvelők megszokhat-
ták, most is igazi csemege kerül a vászonra. 
És a színpadra is. Film és közönségtalálkozó.

A vetítés: Horváth Lili Felkészülés egy 
meghatározatlan ideig tartó együttlétre című 
alkotása, melynek világpremierje a napokban 
zajlik a Velencei Filmfesztiválon, magyaror-
szági bemutatójára pedig csak 24-én kerül 
sor. Szeged, Debrecen és Pécs art mozija 
mellett csupán az Otthon mozi kapta meg a 
lehetőséget, hogy szeptember 22-én premier 
előtt levetítse a filmet.

A közönségtalálkozó: nemcsak a premier 
előtti vetítés miatt lesz különleges az ese-

mény, hanem azért is, mert eljönnek az al-
kotók is, akik izgalmas sztorikat mesélnek 
a film készítéséről, és nagyon szívesen vála-
szolnak a kérdésekre is. 

A film: a Felkészülés meghatározatlan 
ideig tartó együttlétre című filmben valóság 
és képzelet csúszik össze egy szerelmes nő 
fejében. Márta, a negyvenéves idegsebész 
szerelmes lesz. Fényes amerikai karrierjét 
hátrahagyva visszatér Budapestre, hogy új 
életet kezdjen a férfival. Ám Márta hiába vár 
a Szabadság-híd pesti hídfőjénél: a férfi nem 
jelenik meg a randevún. Márta kétségbe-
esetten a keresésére indul, de amikor ráta-
lál, élete szerelme azt állítja: sohasem látta 
őt azelőtt.

Felkészülés egy meghatározatlan 
ideig tartó együttlétre

Filmvetítés és közönségtalálkozó:  
2020. szeptember 22. 18 óra

 A Stork Natasa (képünkön) főszereplésével készült film  
a Szerdai gyerek (2015) című többszörös díjnyertes alkotás után 

Horvát Lili második nagyjátékfilmje (Fotó: Mozinet Ltd.)

A 75 éves Szappanos István 
műveiből nyílt jubileumi kiállí-
tás augusztus 30-án a Szigma 
kiállító teremben.

Szappanos István harmóniát su-
gárzó festményeiből nyílt kiál-
lítás vasárnap délután a Szigma 
kiállítótérben. A Kecskeméti Pe-
dagógusképző Főiskola egykori 
tanszékvezető tanárának alkotá-
saiból a festőművész 75. szüle-
tésnapja alkalmából válogattak ki 
egy csokorra valót. Kovács Ágnes 
művészettörténész a változatos, 
nagy anyagot átfogó tárlat kap-
csán arról beszélt, hogy a magát 
vállaltan plein air festőnek tartó 
Szappanos István a millió arcát 
mutató természetben talál ihlet-
forrást az alkotáshoz. Az ünne-
peltet Sztachó- Pekáry István, az 
Értékmegőrzési Bizottság elnöke 
a Kecskeméti Főiskola korábbi rek-
toraként elsősorban mint egykori 
munkatársát köszöntötte.

A megnyitón Schultz Henrik tá-
rogatóművész működött közre. A 
kiállítás meghívott vendégművésze 
Prácser Edit keramikusművész. A 
tárlat szeptember 14-ig látogatha-
tó, minden nap 15 és 19 óra között.

SZAPI75- 
KIÁLLÍTÁS 
a Szigmában 

BÁTRAK ÉS HŐSÖK 
Konferencia a Rongyos Gárdáról
Hiánypótló projektet végez a 
Magyar Patrióták Közössége a két 
világháború közötti nemzeti ellen-
állás tevékenységének és szerep-
lőinek bemutatásával. A témában 
szeptember 4-én Akik bátrak és 
hősök voltak címmel rendeztek 
tudományos konferenciát a Hírös 
Agórában. A központ előtti téren 
pedig már két napja látható a hoz-
zá kapcsolódó installáció.

Akik bátrak és hősök voltak – Honvé-
delem és nemzeti ellenállás az első 
világégés utáni Magyarországon. Tár-
sadalmi önszerveződés a trianoni dik-
tátummal szemben 1919–1939 között 
címmel rendezett konferenciát a Ma-
gyar Patrióták Közössége múlt pénte-
ken a Hírös Agórában.

A tanácskozást dr. Salacz László or-
szággyűlési képviselő nyitotta meg. 
Mint mondta, elég idő telt el ahhoz, 
hogy kellő történelmi távlatból tekint-
sünk a két világháború között történ-
tekre. Szerinte abban Magyarországon 
minden gondolkodó ember egyetért, 
hogy a Rongyos Gárda keretében szer-
veződő felkelők nélkül nem valósul-
hatott volna meg az, hogy a magyar 
hivatalos csapatok kivonása után Bur-
genlandban ne az osztrák csapatok ve-
gyék át a hatalmat. A haza védelmében 
kifejtett önfeláldozó harcuk vezetett 
oda, hogy Sopronban és a Sopron kör-
nyéki nyolc településen szavazást lehe-
tett tartani a terület hovatartozásáról. 
Ily módon az igazságtalan és szégyen-
teljes trianoni békediktátumot lehetett 
legalább részben korrigálni.

Önfeláldozó harcuk – folytatta az 
országgyűlési képviselő – akaratla-

nul is, de megvalósított egy Batthyá-
ny-idézetet: „Sose feledjük, hogy 
hiába állunk a jogszerűség és az igaz-
ságosság talaján, méltányos elbánásra 
nem, csak magunkra számíthatunk”.

„Érdeklődve várom a mai nap hiány-
pótló előadásait, úgy is, mint a ma-
gyar történelem elhallgatott fejezetei 
iránt érdeklődő magyar ember, és úgy 
is, mint a haza sorsáért aggódó poli-
tikus” – zárta beszédét Salacz László.

A konferencia felvezetéseként Ha-
jagos Csaba történész ismertette a 
Magyar Patrióták Közössége átfogó 
projektjének hátterét és jelentőségét. 
Emlékeztetett arra, hogy az I. világhá-
ború után a legyőzöttség állapotában 
a társadalmi megsemmisülés minden 
negatívumát elszenvedte az ország, 
és a sokak által megjósolt nemzetha-
lál állapota bekövetkezni látszott. Az 
ország különböző részein már 1919-
ben lakossági fegyveres ellenállások 
alakultak ki, amik az 1920-as trianoni 
békediktátum hatására tovább foko-

zódtak, és a bécsi döntések légköré-
ben, az 1930-as évek végén kiújultak.

– Az 1919 és 1939 között a diktá-
tum ellen fegyverrel is fellépő civil 
önkéntesek tetteinek, az ún. Rongyos 
Gárda tevékenységének elhallgatása 
nem folytatható tovább – szögezte le 
a történész. – Mindezek megismerte-
tése nemzeti ügy, a magyar identitás 
megőrzésének és erősítésének ki-
emelt része, amely tovább erősítheti 
a magyar összetartozás, összefogás 
gondolatát, a hazaszeretetet és a ha-
záért tenni akarás gyakorlatát.

Hajagos Csaba hozzátette: ez a té-
makör az elmúlt 100 évben szamizdat 
jelzőként szerepelt a magyar történet-
tudományban, ezért a Magyar Patrió-
ták Közössége által felvállalt projekt 
hiánypótlónak mondható.

A Rongyos Gárda név szerint is is-
mert tagjai közül Hajagos Csaba két 
kecskeméti személyt nevezett meg: 
ifj. Baracsi László hentesmesteri állását 
hátrahagyva csatlakozott a gárdához, és 

1921. augusztus 28-án Ágfalvánál halt 
hősi halált. Az elsősorban vívómester-
ként ismert Gaál Tibor pedig 1939-ben 
vett részt a felvidéki és kárpátaljai akci-
ókban, és hősiesen harcolt a csehek és 
az ukrán Szics-gárda ellen Munkácson. 
Személyes levéltári kutatásai közül 
pedig azt a pillanatot emelte ki a tör-
ténész, amikor Sopron visszavételének 
okából Kecskemét középületeinek fello-
bogózásáról talált dokumentumot.

„Őseink ott vannak a múltban” – 
reflektált a bevezető előadásra dr. 
Raffay Ernő, a Magyarságkutató Inté-
zet tudományos tanácsadója, nevesít-
ve saját apai nagyapját is, aki Horthy 
katonájaként – civil ruhát öltve, ál-
néven – háromszor ment el a Sopron 
hovatartozásáról döntő népszavazás-
ra. – „Azok a fiatalok, akiket a gárda 
tagjaként ott látunk a képeken egyen-
ruhában, szerettek volna civil életet, 
de a történelem elhívta őket.”

A történész Trianon és a szabadkő-
művesség témában tartott előadásában 
úgy fogalmazott: ha egy országot si-
kerül politikailag, lelkileg, kulturálisan 
megosztani, akkor megvannak szám-
lálva az órái. Márpedig a szabadkőmű-
vesek célja a haza társadalmi-politikai 
szerkezetének átalakítása, illetve az 
iskolarendszer megreformálása volt, és 
ehhez 1918-ban Károlyi Mihály kormá-
nyában fontos pozíciókhoz is jutottak.

A folytatásban további előadások 
hangzottak el például a román meg-
szállók által 1919 tavaszán-nyarán 
Kelet-Magyarországon elkövetett tö-
meggyilkosságokról, Délvidék szerb 
birtokbavételéről, illetve Munkács 
lakosságáról és a vízkereszti csatáról.

 Zsolczainé Vitális Judit

Dr. Salacz László  
országgyűlési képviselő
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175 éve, 1845. 
s z e p t e m b e r 
2-án Kecskemé-
ten született 
Balásfalvi Kiss 
Ferenc bíró, 
kormányfőta-
nácsos, főispán. 
Iskoláit szülő-
városában végezte, a Jogakadémián 
is tanult. Ügyvédi diplomáját Pesten 
szerezte meg, ezt követően Pest-Pilis-
Solt-Kiskun vármegye esküdtje, azután 
szolgabírája lett. 1872-ben hazajött 
szülővárosába, és előbb a kecskeméti 
járásbíróság albírájává, majd a helyi 
törvényszék bírájává nevezték ki. Ké-
sőbb a magyar királyi ítélőtábla bírája 
megtisztelő címet érdemelte ki. 1910-
ig volt tanácselnök. Nyugalmazott táb-
labíróként a Hadigondozó Népiiroda 
vezetője volt, míg 1919 augusztusában 
felkérésre töltötte be a főispáni teen-
dőket. 95 éves korában hunyt el.

125 éve, 1895. 
s z e p t e m b e r 
6-án született 
Máthé Elek re-
formátus lel-
kész, tanár, 
m ű f o r d í t ó . 
1913-ban Tóth 
László osztály-
társaként a kecskeméti református 
gimnáziumban érettségizett. Teológiai 
tanulmányai mellett a budapesti egye-
temen klasszika-filológiát is végzett. 
1926-tól a fővárosi református gim-
náziumban tanított, több tanítványát, 
közöttük Devecseri Gábort is ő biztatta 
az antik kultúra tanulmányozására és 
művelésére. Később Kiskunhalasra hív-
ták meg református lelkésznek. 1940-
ben meglátogatta az amerikai magyar 
református egyházközségeket, élmé-
nyeiről könyvet írt. 1945 után nyugdíja-
zásáig a Magyarok Világszövetségének 
munkatársa volt. 1968-ban hunyt el.

Lapunk 
archívumából
Mathiász Jánosra 
emlékeztek
 „A homoki szőlőkultura legértékesebb kin-
cseit halmozta fel a ma délelőtt megnyitott 
Mathiász kiállítás. A nagyszerű szőlész 
hangyaszorgalmának, széles tudásának és 
kivételes szakavatottságának legdiszesebb 
termékei ritka gyönyörűséget szolgáltat-
nak minden érdeklődő számára. Nevét hi-
ven őrzik a páratlan alkotások s valóban 
nemzeti érdek, hogy az ő épitő és nevelő 
munkájának folytonossága biztositva le-
gyen. […] Németh László hangsulyozta, 
hogy a kecskeméti szőlősgazdák megbe-
csülik a szőlőkultura jeles munkásait s 
közöttük első helyen Mathiász Jánost. A 
főispán válaszában hasonló meleg elisme-
réssel adózott Mathiász érdemeinek. Azok 
között van Mathiász – mondotta – akikre 
a magyarság méltán büszke lehet”   
 (KL, 1925. szeptember 13.)

A kecskeméti  
levéltár dicsérete
„A M. Kir. Országos Levéltár folyóiratta, 
a Levéltári Közlemények legutóbbi számá-
ban Horváthné Pálfy Ilona dr. kimerítően 
emlékezik meg a Statisztikai Társaság 
júniusban megtartott ülésével kapcsola-
tos levéltári kiállításról. Pálfy Ilona dr. 
a legteljesebb elismeréssel adózik Garzó 
József dr. főlevéltárosnak fáradozása és 
hozzáértése iránt; emlékeztet a Hírős Hét 
alatt rendezett levéltári kiállítás nagy 
sikerére és hangsúlyozza, hogy a kecske-
méti levéltár mindenkor eleget tett köte-
lességének: a közönség, valamint a tanuló 
ifjúság történeti érzékének felkeltése és a 
hagyományok ápolása terén. Dicsérettel 
említi a beszámoló a Hírös Heti levéltári 
katalógust is, amelyet Garzó József dr. át-
tekinthetően állított össze és szerető gon-
dossággal lehetővé tette, hogy a levéltár 
megtalálja a kapcsolatot a nagyközönség-
gel még a mai élet rohanása közben is.” 
 (KL, 1935. szeptember 8.)

A város 
krónikáibólEgész napos rendezvényen 

vigadtak az alsószéktóiak

19. alkalommal rendezte meg szeptember 5-én a Kecskemét Alsó-
széktóért Egyesület az Alsószéktói Vigasságot a Melinda parkban. A 
hagyományos főzőverseny mellett számos fellépő gondoskodott a 
közönség szórakoztatásáról.

Pacal. Fehérboros nyúlragu rozma-
ringgal, zöldséges gnocchival. Csü-
lökpörkölt körömmel, savanyúsággal 
és főtt krumplival. Kakaspörkölt. Né-
hány ínycsiklandó példa a főzőverse-
nyen felvonultatott ételek listájáról, 
melyen többségében a magyaros 
ételek domináltak, de megtalálhatók 
voltak más nemzetek ízei is.

A reggel óta tartó főzőversenyen 
12 csapat küzdött a négytagú zsűri 
kegyeiért. Az első helyezést Tóth Ti-
bor és csapata szerezte meg. Turcsán 
Alex, a zsűri egyik tagja elmondta, 
hogy leginkább arra figyel az ételek 
bírálata során, hogy a versenyzők 
ne használjanak bolti hozzávalókat, 
például Piros Aranyat, gulyáskrémet 
vagy más ízfokozót.

Sipos László, a 12. számú egyéni 

választókerület önkormányzati kép-
viselője fontosnak tartotta kiemelni 
az erkölcsi elismerés és az összetar-
tozás fontosságát, amit egy ilyen ren-
dezvény ad. Amellett, hogy a progra-
mok összeállításánál odafigyeltek, 
hogy az országos előírásokat ma-
ximálisan betartsák, nem szerették 
volna megszakítani a 19 éve tartó 
hagyományt. A vírushelyzet miatt 
valamivel visszafogottabb formában 
valósították meg a rendezvényt, ez 
leginkább a zenei felhozatalban mu-
tatkozott meg. Míg korábban orszá-
gos hírű fellépőket kértek fel, idén 
kecskeméti, nosztalgiamuzsikát ját-
szó együtteseket hívtak zenélni.

A délutánt a Horizont P Piros Sap-
kások zenekar kezdte meg 15 óra-
kor, akiket a Beatangrock Band köve-
tett. 22 óráig pedig a Dockers Party 
Zenekar szolgáltatta a talpalávalót.

MOZI
OTTHON MOZI
Kecskemét, Kossuth tér 4.
Sosem késő (12) 09.10-09.13. 18h
Színes, ausztrál romantikus vígjáték.
Titkok és igazságok (16) 09.11-09.12. 19:45
Színes, francia–belga vígjáték.
A művészet templomai:  
Frida Kahlo – Viva La Vida 09.14-09.15. 18h
Színes, feliratos olasz ismeretterjesztő film.
Tiszt és kém – a Dreyfus-ügy (12) 09.17-
09.21. 18h
Színes, feliratos francia film.
A díszvendég (16) 09.18-09.19. 20:30
Színes feliratos kanadai filmdráma.
Mulán (12) 09.19-09.20. 15:30
Színes, szinkronizált, amerikai családi 
kalandfilm, dráma.
Felkészülés meghatározhatatlan ideig tartó 
együttlétre (16) 09.22. 18h, 09.24-09.27. 18h
Színes, magyar romantikus dráma.
Filmvetítés és közönségtalálkozó. 09.22. 18h
A műsorváltozás jogát fenntartják!

SZÍNHÁZ
KELEMEN LÁSZLÓ KAMARASZÍNHÁZ
Kecskemét, Rákóczi út 15.
Nyolc nő 09.25-09.26. 19h, 09.27. 15h

RUSZT JÓZSEF STÚDIÓSZÍNHÁZ
Kecskemét, Katona József tér 12.
Gardénia – színmű 09.13. 15h

ZENE
ÁPOLÓ KLUB
Kecskemét, Olimpia utca 14.
Cloud 9+, Dzsúdló 09.11. 19h
UV color madness 09.11. 22h
Vad fruttik koncert 09.12. 19h
Tankcsapda – Nem hagylak el!  09.17. 19h
Tinder party 09.18. 22h
Irie maffia koncert 09.19. 19h
RetroBermuda: UFÓ koncert + retrodisco 
09.19. 22h
Intim torna illegál koncert 09.26. 18h
TECHnoise & SUPERNOVA 09.26. 23h
Fellépők: M_FOURK, MISS GROOVE, GEMEL-
LE és SUBECZ.

CLUB MIRAGE
Kecskemét, Kápolna u. 3.
Badgirls 09.12. 22h
Mirage 1st birthday party 09.25. 22h

EVANGÉLIKUS TEMPLOM
Kecskemét, Arany János utca 1.
Ars Sacra  Fesztivál – A Lakó Sándor Kama-
razenekar koncertje 09.20. 16h

GOOSE BAR CLUB
Kecskemét, Batthyány utca 1–7.
Heroes Night: Teswér 09.11. 22h
Bravo hits party 09.12. 22h
Ladies Nite Out – Dj Goldhand 09.19. 22h

HÍRÖS AGÓRA IFJÚSÁGI OTTHON
Kecskemét, Kossuth tér 4.
Az Egyszólam együttes koncertje 09.17. 19h
Pásztor- és betyárnóták. Belépő: 1.000 Ft.

HÍRÖS AGÓRA KULTURÁLIS KÖZPONT 
Kecskemét, Deák Ferenc tér 1.
A Kecskeméti Szimfonikus Zenekar koncert-
je 09.14. 19h

KECSKEMÉTI PLANETÁRIUM
Kecskemét, Lánchíd utca 7.
Kövi Szabolcs pihenőszékes koncertje 09.13. 
11h, 13h, 15h, 17h és 19h
Belépő: 2.970 Ft, ami levásárolható 3 db 
CD-re.

KECSKEMÉTI REFORMÁTUS ÚJKOLLÉGIUM
Kecskemét, Szabadság tér 7.
Schubertiáda 09.12. 17h
Schubert-dalest.

KILELE MUSIC CAFE
Kecskemét, Jókai utca 34.
Akela 30 09.18. 19h
Vendégek: Innistrad és Saqqara.

GYERMEK
BKM KATONA JÓZSEF KÖNYVTÁR
Kecskemét, Piaristák tere 8.
Babahancurka 09.15., 09.17., 09.22. és 
09.29. 10:15
Mondókázó délelőtt babáknak, mamáknak. 
Jelentkezés: 76/500-550.

BKM KJK HETÉNYEGYHÁZI FIÓKKÖNYVTÁR
Kecskemét, Posta utca 3.
„Manóta” zenebölcsi 09.15. és 09.29. 10h
Játékos, zenés foglalkozás, mondókázás 
babáknak, mamáknak, papáknak.
Mesél a könyvtári maci 09.12., 09.19. és 
09.26. 10h

BKM KJK HUNYADIVÁROSI FIÓKKÖNYVTÁR
Kecskemét, Kandó K. u. 14.
Babahancurka 09.15. és 09.22. 10h
Mondókázó délelőtt.
Minecraft klub 09.15. és 09.22. 16h
Angol mondókák, dalok 09.15. és 09.22. 
16:30
Mesélő kockák 09.11., 09.18. és 09.25. 16h
Torzonborz, a rabló 09.19. 10h
Kortárs írók meséinek interaktív, játékos 
feldolgozása.
Ringató 09.24. 10h
Nevető ABC 09.26. 10h
Versek, mondókák, dalok és játékok 
iskolakezdéshez.

BKM KJK PETŐFIVÁROSI FIÓKKÖNYVTÁR
Kecskemét, Alkony utca 11.
Babahancurka 09.25. 9h

CIRÓKA BÁBSZÍNHÁZ
Kecskemét, Budai utca 15.
Kukucs! 09.13. 9:30 és 11h, 09.27. 9:30
A mindent látó királylány 09.26. 17h, 
09.28. 14h
Babszem Jankó 09.27. 10:30

HÍRÖS AGÓRA IFJÚSÁGI OTTHON
Kecskemét, Kossuth tér 4.
Mackó kuckó 09.19. 9:30
Bábos anyanyelvi játszóház Bogyó és Babóca, 
Kippkopp, Boribon történeteivel és játék 
régi időkből való mackókkal, játékszerekkel, 
bababútorokkal, hintalóval, autókkal. Bogyó 
és Babóca sárkányt szeretne eregetni.
HÍRÖS AGÓRA KULTURÁLIS KÖZPONT 
Kecskemét, Deák Ferenc tér 1.
Így tedd rá (1–3 éveseknek és szüleiknek) 
09.16., 09.23. és 09.30. 9:45
Így tedd rá (2–5 éveseknek és szüleiknek) 
09.16., 09.23. és 09.30. 17h
Ringató 09.15., 09.22. és 09.29. 10:15
Nagycsoportosok zeneovija 09.15., 09.22. 
és 09.29. 17h

HETÉNYI KÖZÖSSÉGI HÁZ
Kecskemét, Kossuth Lajos utca 83.
Ingyenes baba-mama jóga (nagybabás) 
09.16., 09.23. és 09. 30. 9:45
Vezeti: Berényi Zsuzsanna. Jelentkezés és 
bővebb információ: 76/472-713.
Ingyenes baba-mama jóga (kisbabás) 09.16., 
09.23. és 09. 30. 10:30
Hathetes kortól mászásig. Vezeti: Berényi 
Zsuzsanna. Jelentkezés és bővebb informá-
ció: 76/472-713.

KECSKEMÉTI PLANETÁRIUM
Kecskemét, Lánchíd utca 7.
Játék a fénnyel – lézershow 09.12. 15h
Dinoszauruszok bolygója 09.19. 15h
Fedezzük fel a világűrt! 19.26. 15h
Ajánlott 10 éves korig.

LESKOWSKY HANGSZERGYŰJTEMÉNY
Kecskemét, Rákóczi út 15.
Music with Maria 09.15., 09.22. és 09.29. 
10h
Maria Bloom angol nyelvű, élő hangszeres, 
kreatív foglalkozása.
Hangszerbabusgató 09.16-09.17. 10h, 09.23-
09.24. 10h, 09.30. 10h
Ismerkedés a hangok világával, a világ hang-
szereivel 6 hónapostól 3 éves korig.

KIÁLLÍTÁS
BKM KATONA JÓZSEF KÖNYVTÁR
Kecskemét, Piaristák tere 8.
„Békesség az templom felől” – Kecskemét, 
a vallási tolerancia városa dokumentum-
kiállítás Megtekinthető szeptemberben és 
októberben.
Mank – Tízek Alkotó Kör kiállításmegnyitó 
09.15. 16:30
A kiállítást megnyitja: Bereznay Péter, a 
Szentendrei Régi Művésztelep művésze. 
Köszöntőt mond: Tardy-Molnár Anna, a 
MANK ügyvezető igazgatója.
BOZSÓ GYŰJTEMÉNY
Kecskemét, Klapka utca 34.
Múltba nyíló kapuk – Ország Lili kiállítása 
Látogatható 10.04-ig,
csütörtöktől vasárnapig 10–18h között.

CIFRAPALOTA
Kecskemét, Rákóczi út 1.
Pentelei Molnár János remekművei a Bo-
da-gyűjteményben Látogatható 09.20-ig.

HETÉNYI KÖZÖSSÉGI HÁZ
Kecskemét, Kossuth Lajos utca 83.
Bella Rózsa grafikusművész kiállítása 
Megtekinthető 10.09-ig.

HÍRÖS AGÓRA KULTURÁLIS KÖZPONT 
Kecskemét, Deák Ferenc tér 1.
Julian Margelatu fotóművész kiállítása 
Megtekinthető 09.30-ig.
Petri Ildikó grafikusművész kiállítása 
Látogatható 09.29-ig.

KÁPOLNA GALÉRIA
Kecskemét, Kápolna utca 13.
A Nemzetközi Kerámia Szimpózium kiállítá-
sa Megtekinthető 09.18-ig.
Face2face Szurcsik József és Ulrich Gábor 
kiállítása és a Forrás 2020/4. számának 
lapbemutatója Megtekinthető 09.21-10.09. 
között.
Megnyitó 09.21. 17h.

MAGYAR FOTOGRÁFIAI MÚZEUM
Kecskemét, Katona József tér 12.
Fuchs Lehel Belső Horizont című kiállítása 
Megtekinthető 09.25-10.03. között.

NÉPI IPARMŰVÉSZETI GYŰJTEMÉNY
Kecskemét, Serfőző utca 19.
Különleges mesterségek nyomában Látogat-
ható 09.22-től.

TERMÉSZET HÁZA
Kecskemét, Liszt Ferenc utca 19.
A Kiskunság állatai kiállítás Látogatható 
09.11-10.16. között.
Kókay Szabolcs festményei és grafikái.

SPORT
BENKÓ ZOLTÁN SZABADIDŐKÖZPONT
Kecskemét, Csabay Géza krt. 7.
Hírös félmaraton 09.27. 10:50

HETÉNYI KÖZÖSSÉGI HÁZ
Kecskemét, Kossuth Lajos utca 83.
Ingyenes gyógytorna 09.14., 09.21. és 09.28. 
16:45–17:45
Információ: 76/472-713.

MINDENMÁS
BKM KATONA JÓZSEF KÖNYVTÁR
Kecskemét, Piaristák tere 8.
Amerika széltében-hosszában I. – A Csen-
des-óceántól a Mexikói-öbölig 09.15. 17h
Utazók a könyvtárban, előadó: Szabados 
László.
Ember és természet 09.17. 17h
A Forrás nyári számának bemutatója.
Kutatók-alkotók a könyvtárban 09.22. 17h
Zrínyi 400: „Sors bona, nihil aliud” – Zrínyi, a 
hadvezér. Előadó: dr. Békés József.

Amerika széltében-hosszában II. – A Mexi-
kói-öböltől a Nagy-tavakig 09.24. 17h
Utazók a könyvtárban, előadó: Szabados 
László.

BKM KJK HETÉNYEGYHÁZI FIÓKKÖNYVTÁR
Kecskemét, Posta utca 3.
Gyógyító irodalom 09.24. 17h
Havi szakkör, melynek résztvevői megta-
pasztalhatják, hogyan segít az irodalom, ha 
továbblépésre van szükségük az élet bármely 
területén.

BKM KJK HUNYADIVÁROSI FIÓKKÖNYVTÁR
Kecskemét, Kandó K. u. 14.
Pöttyözön 09.17. és 09.24. 17h

BKM KJK SZÉCHENYIVÁROSI FIÓKKÖNYVTÁR
Kecskemét, Széchenyi sétány. 6.
Én is tudok beszélni 09.11. 10h
Beszélgetés a beszéd indulásáról.
Karanténhatás 09.11. 11h
Mit tanuljunk belőle? Az izoláltság, a bezárt-
ság, az online tanulás előnyei, hátrányai. 
Kulcstartó készítése fonalcsomózás techni-
kával, gyöngyökkel 09.18. 9h
Táplálkozásunk a magzati kortól tiné-
dzserkorig – a mozgással összefüggésben 
09.18. 10h
Miért érdemes hosszútávban 
gondolkodnunk? 
Mamák és babák aromaterápiája 09.18. 11h
Fogzás, láz vagy pocakbaj? Válaszd az alter-
natív megoldást, a természet erejét!
Könyvajánló könyvklub könyvbarátoknak 
09.23. 14h
Méhen belüli életünk hatása napjainkra, 
traumáink oldása 09.25. 10h
Fáradt vagyok – mi az oka? 09.25. 11h
A rendezvényeken arcmaszk használata, illetve a 
megfelelő távolság tartása kötelező!

DANU JÓGA KÖZPONT
Kecskemét, Szövetség tér 4.
Mézízű avar álom 09.20. 18h
Meditatív koncert – Holló Sevi Tanaka.

ELEVEN IFJÚSÁGI KÖZÖSSÉGI TÉR ÉS INFOR-
MÁCIÓS PONT 
Kecskemét, Széchenyi sétány 11.
Őszi kézműves foglalkozás 09.23.
Éjszakai forgatag 09.25.

FOUR POINTS BY SHERATON
Kecskemét, Izsáki út 6.
5. Dream day esküvőkiállítás 09.20. 10h-18h

HETÉNYI KÖZÖSSÉGI HÁZ
Kecskemét, Kossuth Lajos utca 83.
Hetényi zenélő udvar 09.12. 15h
Zenés és táncos fellépők, kézműves 
foglalkozás.
Mantra és hangfürdő 09.16. és 09.30. 
18:30–19:30
Belépőjegy helyett adományt lehet felajánla-
ni. Javasolt összeg 2.000 Ft.
Jelentkezés telefonon – 30/900-9110 – vagy 
az eandroczki@gmail.com címen.

Környezettudatos tippek a hétköznapokban 
09.23. 14:30
A részvétel ingyenes!

HÍRÖS AGÓRA IFJÚSÁGI OTTHON
Kecskemét, Kossuth tér 4.
Kóstoló 09.13. 16h
Színjátszós közösségi délután, beavatás a 
diákszínjátszók műhelymunkájába.
Babaváró esték 09.15., 09.22. és 09.29. 17h
Ingyenes heti program babaváráshoz és 
kész gondozáshoz kapcsolódó témákban 
(szülés, szoptatás, hordozás, babaápolás és 
babamasszázs).

HÍRÖS AGÓRA KULTURÁLIS KÖZPONT 
Kecskemét, Deák Ferenc tér 1.
30. Kecskeméti népzenei találkozó 
09.17-09.20. 
Dr. Csernus Imre előadása 09.23. 19h

HÍRÖS VÁROS TURISZTIKAI KÖZPONT
Kecskemét, Rákóczi út 15.
Hírös kecskemétiek 09.29. 18h

KECSKEMÉTI PLANETÁRIUM
Kecskemét, Lánchíd utca 7.
Csillagos évszakok 09.12. 16:30
Bolygónk története 09.19. 16:30
Kozmikus utazás – a világűr felfedezése 
09.26. 16:30

KODÁLY TÉR
Kecskemét, Kodály Zoltán tér
Food truck show 09.11-09.13. 
Az ország legfinomabb ételeit kínáló jármű-
vei Kecskemétre érkeznek.

NEUMANN JÁNOS EGYETEM (ÚJ CAMPUS)
Kecskemét, Izsáki út 5.
Real gamers 09.12. 8:30-19h
A legismertebb YouTube és Twitch videósok, 
a legújabb videójátékok és technológiák. Szi-
mulátorok, PC-k, konzolok és VR-eszközök.

TERMÉSZET HÁZA
Kecskemét, Liszt Ferenc utca 19.
Nyolclábú barátaink – hazai pókfajok 
09.15. 17h
Ingyenes természetismereti előadás.

TOURINFORM IRODA
Kecskemét, Szabadság tér 5/a
Szecessziós Kecskemét – tematikus séta 
09.12. 10h
Templomos Kecskemét – tematikus séta 
09.20. 10h
Szerelmes Kecskemét – tematikus séta 
09.27. 10h

VASÚTKERT
Kecskemét, Katona József park
Fenséges éjszaka 09.12. és 09.25. 18h 
Tematikus városnéző séta. Részvételi díj: 
2.500 Ft.

PROGRAMAJÁNLÓ  SZEPTEMBER 10–24.
TOVÁBBI PROGRAMOK!



2020. szeptember 10. 

KECSKEMÉTI LAPOK ARCOK | 13 

Apai ágon erdélyi származású, 
felmenői között olyan neves sze-
mélyiségek akadnak, mint például 
a kolozsvári református teológiai 
tanárként is maradandót alkotott 
Maksay Albert és a költő Tompa 
Mihály. A haza iránti szeretetet 
és a munka becsületét a szülői 
házból hozta, ennek szellemében 
dolgozott egész életében, és nyug-
díjas éveiben is ez a kettős alapelv 
határozza meg mindennapjait.

– 2008 óta nyugdíjas. Hogyan válto-
zott azóta az élete?

– Azzal, hogy nyugdíjba mentem – 
úgy gondolom –, alapvetően nem vál-
toztam meg, a felelősséget azonban ez 
a lépés levette a vállamról. Így például 
már nem kellett a munkatársaim bérét 
kigazdálkodnom és a MTESZ megyei 
szervezetének irányításával járó továb-
bi pénzügyi, üzemeltetési feladatok 
terhe sem hárult rám. Életemben min-
den más – ami a társadalmi szerepvál-
lalásomat illeti – változatlan maradt, és 
ezt mindmáig nagyon szívesen csiná-
lom, mert még érzek magamban egy-
fajta hivatástudatot, hogy a mérnöktár-
sadalmat szolgáljam. 

– Mely szakmai és civil szervezetek 
munkájában vesz részt? 

– A mérnöki kamara megyei szer-
vezetében – melynek alapítója voltam 
– továbbra is aktív vagyok. Egyik legna-
gyobb feladatom korábban a Bács-Kis-
kun megyei mérnökök továbbképzésé-
nek szervezése és lebonyolítása volt, 
ezt pár éve már a Magyar Mérnöki Ka-
mara által létrehozott központi részleg 
készíti elő az egész országban egysé-
gesen. Így most elsősorban tagjaink 
érdekképviseletét próbáljuk elnökségi 
szinten képviselni – ennek a testület-
nek én is a tagja vagyok.

45 éve alapítottuk meg az Orszá-
gos Magyar Bányászati és Kohászati 
Egyesület Fémkohászati Szakosztá-
lyának Kecskeméti Helyi Szervezetét, 
a csoport elnökeként egy szűkebb 
közösségért tevékenykedem. Szak-
mai fórumokat, tanulmányutakat, 
üzemlátogatásokat szervezünk, töb-
bek között a Kecskemétre betelepült 
multinacionális cégek professzioná-
lis munkakultúráját mutatjuk be a 
kollégáknak. 

Az OMBKE erdélyi társszervezeté-
nek is kezdettől fogva tagja vagyok, 
az évente szervezett szakmai konfe-
renciák előkészítésében rendszeresen 
segédkezem. Nagy bánatunkra, az idei, 
dési rendezvényünket a Covid–19 mi-
att el kellett halasztanunk. 

Közel állnak hozzám a 2007 óta 
működő Városi Civil Kerekasztal célki-
tűzései, idén társelnökként igyekszem 
az ott folyó munkát is erősíteni. Épp 
a napokban tartottuk meg immár 13. 
alkalommal az úgynevezett Városi Ci-
vil Korzót, a programsorozat keretein 
belül erősítettük meg a Kecskemét vá-
ros vezetésével 10 évvel ezelőtt kötött 
együttműködési megállapodást is.

Őstermelőként – közel egy évtizede 
magánerdő-gazdálkodással foglalko-
zom – az Országos Erdészeti Egye-
sület tagja vagyok. Ebben a társaság-
ban a mérnökszervezetekhez képest 
fordított szerepkörben mozgok, itt 
ők biztosítják számomra a szükséges 
szakmai hátteret. Jól érzem magam 
közöttük, tiszteletbeli erdésszé is 
avattak már. Mind az erdészeti, mind 
a bányászati-kohászati felsőfokú ok-
tatás közös kiindulópontja, bölcsője 
Selmecbánya. Az ottani Bányászati és 
Erdészeti Akadémiára minden évben 
ellátogatunk – idén, a vírusjárvány mi-
att sajnos ez az utunk is elmaradt. 

– Élete más területein is érződött a 
Covid–19 hatása? 

– Nagyon nagy gondot jelentett a 

szakmai egyeztetéseknél a személyes 
találkozások drasztikus csökkenése. A 
közvetlen kapcsolatok hirtelen meg-
szakadtak, és bár sok mindent meg 
lehet oldani távmunkában, a világhálón 
keresztül, ezek a modern eszközök ke-
vesebb lehetőséget adnak a kifinomul-
tabb kommunikációra, egymás jobb 
megértésére.

De nemcsak a munkámat, hanem a 
mindennapjaimat is átalakította a jár-
vány. Korábban hetente legalább egy-
szer-kétszer úsztam, életem párjával 
igen gyakran kirándultunk a hegyekbe, 
nos, mindezekről a koronavírus miatt 
le kellett mondanom. Ráadásul család-
tagjaim nagyon komolyan vették a so-
kat hangoztatott figyelmeztetést, hogy 
az idősebb szeretteikre fokozottan fi-
gyeljenek. Hát rám nagyon vigyáztak, 
hónapokon át szinte ki se engedtek a 
házból!

– „Járványmentes” időben kikkel 
tart rendszeres kapcsolatot?

– Történelmi összetartozásunk je-
gyében Kecskeméten is élő bányászok, 
kohászok és erdészek részvételével 
20 évvel ezelőtt egy asztaltársaságot 
alakítottunk, Úgy is egyszer... a ne-

vünk. Évente legalább 3-4 alkalommal 
találkozunk, általában 20-an, 25-en 
járunk össze. Rengeteg szakmai tanul-
mányutat is szerveztünk, voltunk már 
Szegeden, Budapesten, Kolozsvárott 
stb. Az erdélyi útjaink különösen fon-
tosak számomra – jómagam is onnan 
származom, rokonaim közül többen is 
ott élnek –, mert ezek olyan személyes 
találkozásokra is lehetőséget adnak, 
amelyek az együvé tartozás érzését 
is mindig alátámasztják. A baráti csa-
pat tagjai már régóta biztattak, hogy 
közös programjainkról, csodálatos él-
ményeinkről állítsak össze egy emlék-
könyvet. Kéréseiknek egy ideig ellen 
tudtam állni, de azután a Covid–19 
miatti kényszerű két hónapos otthon-
létem alatt nekifogtam és el is készül-
tem a mintegy 160 oldalas kiadvánnyal. 

Diáktársaimmal is tartom a kap-
csolatot, minden évben legalább egy-
szer találkozunk. Sajnos, évről évre 
fogyunk, az aranydiplománkat tavaly 
már ismét kevesebben vettük át. Szá-
momra nagyon nagy örömöt jelentett 
ezen az ünnepségen részt venni, az 
egyetem rektorának kézfogását bocs-
kaiban fogadni.

– Családi élete hogyan alakult?
– Feleségemet, Makai Zsuzsannát 

tanulmányaim befejezése után, már 
Kecskeméten ismertem meg. 1976-ban 
kötöttünk házasságot, három évvel 
később azonban egy autóbalesetben 
elvesztettem őt. Fiunk 1977-ben szü-
letett. László minőségbiztosítási agrár-
mérnök, valamint közgazdasági szak-
mérnök végzettséget szerzett, jelenleg 
vezető tanácsadóként dolgozik. Kecs-
keméten él, gyermeke, azaz az unokám 
már tízéves. Több mint 20 éve dr. Tö-
visfalvi Éva fogorvosnővel nagy békes-
ségben és szeretetben együtt élünk. 
Mindenben kiegészítjük egymást, baráti 
körünk örömmel látja mindezt. 

– Tervei?
– 75 évesen az ember már azt látja, 

hogy nehezebbek a mozdulatok, ha-
marabb mutatkoznak a  fáradság jelei. 
Valami újat alkotni épp ezért már nem 
tervezek. Tisztességben és egészség-
ben szeretnék még élni egy darabig, és 
mindazt, amit még tehetek, amit fel tu-
dok vállalni – akár a szakmai vagy civil 
szervezetekben, akár itthon, a család-
ban –, azt jó lenne folytatni!

  Varga Géza

NÉVJEGY
Dánfy László Andor okleveles vegyész-
mérnök, a MTESZ megyei szervezetének 
korábbi ügyvezető igazgatója Német-
országban, Pockingban született 1945. 
szeptember 5-én. Általános iskoláit Kecske-
méten végezte, majd a fővárosban, a Pet-
rik Lajos Vegyipari Technikumban tanult 
tovább. Tanulmányait 1964-től Veszprém-
ben folytatta, vegyészmérnök oklevelét a 
Vegyipari Egyetem petrolkémiai szakán 
szerezte. 1969-től az Észak–Bács-Kiskun 
Megyei Vízmű Vállalat laboratóriumá-
nak vezetője, majd a Bács-Kiskun Megyei 
KÖJÁL kémiai laboratóriumának vezetője 
volt. 1970-től a Kőbányai Könnyűfémmű 
Kecskeméti Gyáregységében dolgozott 
előbb üzemmérnökként, azután termelési 
vezetőként, végül gyárvezetőként. 1992-
ben az Univer Szövetkezet kecskeméti 
telephelyének vezetője, majd 2008-ig a 
MTESZ Bács-Kiskun Megyei Szervezeté-
nek ügyvezető igazgatója, a Tudomány 
és Technika Háza üzemeltetője volt. A 
Magyar Tudomány Napja egyik gondolati 
atyjának tartják. A Bács-Kiskun Megyei 
Mérnöki Kamara alapító tagja, elnöksé-
gi tagja, 2009 és 2012 között alelnöke, 
az Erdélyi Magyar Műszaki Tudomá-
nyos Társaság Bányászati, Kohászati és 
Földtani Szakosztályának alapítója, az 
Országos Magyar Bányászati és Kohá-
szati Egyesület Fémkohászati Szakosztály 
Kecskeméti Helyi Szervezetének elnöke, a 
Magyar Kémikusok Egyesülete és az Or-
szágos Erdészeti Egyesület tagja. Több íz-
ben a Városi Civil Kerekasztal soros elnöki 
feladatait is ellátta. Korábban aktívan 
sportolt – úszott és vízilabdázott –, évti-
zedekig nemzetközi úszó versenybíró volt. 
Szakmai és egyesületi munkájáért számos 
elismerést kapott: Centenáriumi-emléké-
rem (1992), Szent Borbála-érem (1996), 
Mikovinyi Sámuel-emlékérem (2013); 
aranydiplomáját 2019-ben vette át.

Aranydiplomáját 2019-ben vette át  
a Pannon Egyetemen

Dánfy László Andor

MI 
VAN 
VELE?

Közéleti személyiségek, akikről régen hallottunk…

 Párjával, dr. Tövisfalvi Évával Kékestetőn

Unokája, Andris 10. 
születésnapján

Kecskemét felújított főutcáján,  
a Rákóczi út 22. szám alatt  
173 m2-es üzlethelyiség  

utcafronti bejárattal kiadó.

Kecskemét belvárosában,  
az Arany J. u. 8. szám alatt  

136 nm-es üzlet,  
szociális helyiségekkel kiadó.

Kecskemét főterén  
(Kossuth tér 6–7.)  

374 m2 nagyságú portálos 
kialakítású, jó műszaki állapotú, 
összkomfortos, kiemelten nagy 

forgalmú, frekventált helyen 
található, jól megközelíthető 

üzlethelyiség kiadó.

Különböző típusú vállalkozások céljára 
kiválóan alkalmas. Az üzlet előzőleg bank 

céljára volt hasznosítva.

ÜZLETHELYISÉGEK KIADÓK.  
RÉSZLETES INFORMÁCIÓ: WWW.KIKFOR.HU

ÉRDEKLŐDNI: 06-30/3-717-258

- pénzügyi, számviteli és egyéb gazdasági tevékenységek koordinálása 
- pénzügyi tervek és stratégiák kidolgozása
- számviteli nyilvántartások vezetése
- hóvégi zárások, éves beszámolók elkészítése
- havi, negyedéves hatósági bevallások, statisztikai jelentések elkészítése
- törvényi változások naprakész követése
- együttműködés az ügyvezetővel- együttműködés az ügyvezetővel
- külső szervezetekkel, hatóságokkal, könyvvizsgálóval való kapcsolattartás
- elemzések készítése, javaslattétel a hatékonyabb működés érdekében.

- szakterületen szerzett felsőfokú végzettség 
- minimum 5 éves gyakorlat
- regisztrált könyvviteli szolgáltatást végzők nyilvántartásában szereplés
- szakmai és adójogszabályok ismerete
- kiváló kommunikációs képesség
- rugalmasság, precizitás, önállóság, határozottság, kiemelkedő problémamegoldó - rugalmasság, precizitás, önállóság, határozottság, kiemelkedő problémamegoldó 
képesség.

- adótanácsadó/adószakértő képesítés
- angol vagy német nyelvismeret.

JELENTKEZÉS  A KTV@KECSKEMETITV.HU  EMAIL CÍMEN.
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A legifjabb  
kecskemétiek

Tóth Beatrix (édesanyja neve: 
Varga Kitti) Tiszakürt, Gajdácsi 
Andrea (Balogh Andrea) 
Kecskemét, Gajdácsi Zsófia 
(Balogh Andrea) Kecskemét, 
Tancsa Marcell (Nyúl Mariann) 

Páhi, Nagy Karola Zsüliett (Hoffer Julianna 
Vivien) Ágasegyháza, Nagyapáti Boglárka (Nagy 
Marianna) Kiskunfélegyháza, Mocsai Léna 
(Szabó Elizabet) Kocsér, Kovács Kornél (Szabó 
Szandra) Helvécia, Rácz Noel Richárd (Timár 
Mónika) Kiskunfélegyháza, Hajós Milán (Jánosi 
Zsuzsanna) Kecskemét, Bozsó Mira (Tonté 
Cintia) Kecskemét, Huszár Tamás (Zsíros 
Zsuzsanna) Kecskemét, Horváth Nazira Patrícia 
(Pálfi Patrícia) Kunszentmiklós, Énekes Lora 
(Kocsmár Andrea) Kecskemét, Schneider Patrik 
(Endre Edina) Bócsa, Jung Ákos (Völgyesi 
Ágnes Erika) Tiszakécske, Hódi Vanda Milla 
(Szűcs Lilla) Kecskemét, Antal Netta (Szabó 
Anna) Kiskőrös, Sándor Viktória (Major Mária 
Melinda) Kecskemét, Kócsó József Noel (Urbán 
Emese) Kiskunfélegyháza, Csányi Vencel (Nagy-
Pál Mónika) Kunszállás, Balog Nimród (Tóth 
Alexandra) Kerekegyháza, Boros Diana (Papp 
Melinda) Izsák, Látó Zejnep Lia (Csányi Erika) 
Izsák, Üveges Adél (Szeles Ágnes) Fülöpszállás, 
Szalai Benett (Gáspár Brigitta) Kerekegyháza, 
Szabari Lea (Tímár Anett Katalin) Kecskemét, 
Bozsik Levente (Keresztes Viktória) Kecskemét, 
Pencz Gréta (Hegedűs Alexandra) Kerekegyháza, 
Vangel-Nagy Emma (Mezős Anna) Kecskemét, 
Bujdosó Samu (Farkas Bernadett) Nagykőrös, 
Gyovai Domokos (Horváth Katalin Erzsébet) 
Izsák, Frank Sára (Kriszt Nóra) Kiskőrös, 
Beszedics Alíz (Simon Anett) Kecskemét, 
Fricska-Patai Léna (Patai Terézia) 
Kiskunfélegyháza, Ötvös Krisztián Mihály (Ötvös 
Hajnal) Nagykőrös, Bódog-Szabó Attila (Bódog 
Katalin) Kecskemét, Oláh Réka (Polyák 
Gabriella) Kecskemét, Ambrus Gerda (Torma 
Petra) Kiskőrös, Görög Johanna (Czinege Csilla) 
Fülöpjakab, Sándor Balázs (Beviz Hajnalka) 
Kecskemét, Kovács Kevin Zoltán (Duka Beáta) 
Tiszakécske, Sendula Ábel (Csurgai Barbara) 
Szentkirály, Nagy Emma Olívia (Varga Patricia 
Ágnes) Kecskemét, Szőke Benjámin Krisztofer 
(Pint Krisztina) Kecskemét, Kucsera Anna 
Tánya (Nagy Judit) Salgótarján, Szabadi Laura 
(Rózsa Vivien) Kecel, Nagy Marcell (Bereck 
Tímea) Ballószög, Mátyási István (Molnár 
Zsuzsanna) Tázlár, Bátri Péter (Turzai Tímea) 
Orgovány, Sándor Tamara (Nagy Krisztina) 
Tiszasas, Retkes Tibor (Dudás Melinda) 
Kiskunfélegyháza, András Dominik (Véman 
Rita) Kiskőrös, Gogolák Petra (Varga Diána) 
Lajosmizse, Molnár Indira (Berényi Bernadett) 
Szank, Ötvös Nóra (Csorba Regina) Kecskemét, 
Kernya Botond (Jakab Eszter) Kecskemét, 
Szilágyi Dominik (Falubíró Rita Tamara) 
Pálmonostora, Nagy Dániel (Bravik Bianka) 
Tiszaalpár, Pelbárt-Nagy Zoé (Péter-Szabó 

Andrea) Nagykőrös, Darányi Léna (Csőke Alíz 
Ida) Kecskemét, Pigniczki Anna (Bartus 
Hajnalka) Tiszaug, Szabó Gréta (Szántai-Kis 
Terézia) Kiskunfélegyháza, Kovács Anna 
(Szarvas Katalin) Lajosmizse, Horváth Zente 
Márk (Szeleczki Boglárka Gabriella) Lajosmizse, 
Nyúl Zsófia (Péli Edina) Kecskemét, Tóth 
Bendegúz Nimród (Keserű Kitti Szilvia) 
Kiskunfélegyháza, Molnár Zsombor (Simon 
Viktória) Kecskemét, Kopin Viktor (Mihók 
Mónika) Kunszentmiklós, Fehér Tamás Áden 
(Kun Valencia) Nagykőrös, Szél Marcell István 
(Pásztor Gabriella) Kunadacs, Acsai Panka 
(Harkai Melinda) Kecskemét, Kocsis Viktor 
Zalán (Harkai Barbara) Kiskunfélegyháza, Halász 
József (Hajagos Edina) Fülöpháza, Gesztes Eliza 
(Veres Réka Erzsébet) Kecskemét, Tercsi 
Nándor (Nagy Kitti) Kecskemét, Bánfalvi Hanga 
(Bartus Viktória) Kecskemét, Bende Lilien 
(Lengyel Alexandra) Kecskemét, Rágyanszki 
Liza (Zakupszky Nóra) Kecskemét, Valkai Martin 
(Laczkó Szilvia) Kecskemét, Sándor Zsombor 
(Mojzes Alexandra) Soltvadkert, Udvardi Hanna 
(Kiss Andrea) Kiskőrös, Csorba Szelim Manuel 
(Radics Anikó Irén) Kecskemét, Rézmann Gréta 
(Kastély Rita) Ágasegyháza, Sziegl Lenke 
(Magyari Emese) Nemesnádudvar, Majoros 
Olívia (Balogh Szilvia) Helvécia, Morvai Bende 
(Vancsik Nóra) Kecel, Baracskai Barnabás 
(Gáspár Nikoletta) Kerekegyháza.

Halottaink
Takács Sándorné Varga Éva Ibolya 
1939. (Kecskemét), Kenyeres 
Gabriella Sarolta 1942. 
(Kecskemét), Fábián Ferenc 
1928. (Kecskemét), Adorján 
Imréné Asbóth Mária Erzsébet 

1931. (Kecskemét), Prónai Józsefné Vörös 
Erzsébet 1929. (Kecskemét), Gazdag Sándor 
József 1960. (Kecskemét), Koltai Edit Kurkó 
Edit 1964. (Kecskemét), Vépi László 1950. 
(Kecskemét), Virág Bertalanné Varga Jolán 
Katalin 1941. (Kecskemét), Németh Mihályné 
Répa Margit 1928. (Kecskemét), Szerencse 
Tibor 1960. (Kecskemét), dr. Csenki Róbert 
László 1948. (Kecskemét), Kéri Gyula 1934. 
(Kecskemét), Feyér János Miklós 1942. 
(Kecskemét), Varga-Dudás Krisztián 1974. 
(Csongrád), Baranyi József 1953. 
(Kecskemét), Keskeny Lászlóné Orbán 
Magdolna 1958. (Kecskemét), Csősz Ferenc 
Lászlóné Fodor Ilona 1932. (Ballószög), Nagy 
János Zoltán 1935. (Kecskemét), Varga 
Istvánné Szántó Mária Magdolna 1944. 
(Kecskemét), Fehér Sándorné Müller Mária 
1948. (Szank), Zombory Jolán Rózsa 1925. 
(Kecskemét), Tornyi István 1954. (Kecskemét), 
Tok Imre László 1942. (Kecskemét), Mészáros 
Ferencné Csillag Etelka 1945. (Lajosmizse), 
Kelemen Tibor Istvánné Hegedűs Mária 1950. 
(Kecskemét), Sebők Imre Lajosné Mucsi Irén 
Julianna 1933. (Kecskemét), Biblák-Giblák 
Józsefné Polyák Erzsébet 1950. (Kecskemét), 

Kovács Józsefné Szabó Erzsébet 1953. 
(Izsák), Baranyi Jánosné Illés Lídia 1938. 
(Szabadszállás), Sárközi Sándor 1948. 
(Kecskemét), Horváth József 1937. 
(Kerekegyháza), Sindula Zoltán 1927. 
(Kecskemét), Volenszki Miklós 1940. 
(Kecskemét), Csillag Sándor 1942. 
(Kecskemét), Pópity Péter Pálné Lócskai 
Erzsébet 1927. (Kecskemét). 

Házasságot 
kötöttek
Lovász Zoltán és Kis Klára, 
Bozóki Zoltán és Gömöri 
Szilvia, Kocsis Ferenc és 

Tóth Evelin Mónika, Mohácsi Ádám és Eiler 
Edina, Piszmán Róbert és Király Ildikó, Hoxha 
Xheni és Gombos Alexandra, Csorba Martin 
és Buzsák Natália, Doba Dániel Károly és Papp 
Nóra Éva, Szentpéteri Csaba és Tóth Anita, 
Tuska Tamás Zsolt és Tóth Renáta, Fábián 
Tamás és Nagy Nikolett Judit, Balogh Béla 
és Bertalan Anita, Juhász Kevin és Szilágyi 
Adrienn, Túri Viktor és Nagyszabó Andrea, 
Herczeg Péter és Koncz Brigitta, Vezsenyi 
László és Csőgör Márta, Cseh Barnabás és 
Rákóczi Ágnes, Lővei Norbert és Tasi Adrienn, 
Hári Attila és Tonté Vanessza, Bátyai Sándor 
Mihály és Kaldenekker Nikolett, Zsíros István és 
Takács Mária, Vlaszák Gábor és Marton Zita, 
Szeleczki Attila és Tímár Dóra, Keller Antal és 
Nyúl Tímea, Káré Mihály Szabolcs és Tarjányi 
Anita, Kócs Gergő és Gyapjas Petronella Anna, 
Katona Dávid Iván és Sebestyén Alexandra. 

ANYAKÖNYVI HÍREK

Kecskemét város 
közigazgatási 

területén 
külterületi ingatlanok 

mezőgazdasági
művelés céljára 

haszonbérbe 
adók.

Az ingatlanok listája 
a www.kikfor.hu 

honlapon 
tekinthető meg.
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Keresztrejtvényünk megfejtői között kisorsolunk 
egy négyszemélyes belépőt az október 4-ei  
Szerencsés János című családi matinéra.

A nyertesek nevét a következő lapszámban közöljük. 

A megfejtéseket szeptember 20-ig várjuk  
a jatek@hiros.hu e-mail-címre vagy postán  
a Kecskeméti Televízió címére:  
6000 Kecskemét, Szabadság tér 2.
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Az augusztus 27-ei lapszámunkban megjelent rejtvény megfejtése:

Kecskeméti Vadaskert / Enci a kisláma / Hógolyó a sarki róka

A nyertesek négyszemélyes belépőt nyertek  
a Kerekdombi Termálfürdőbe

Oláh Béla (olah.bela@gamf.uni-neumann...)
és Szombathelyiné Tarnóczi Ilona 
(szombathelyine.ilona@gmail...)

Kérjük a nyerteseket, hogy a 76/570-440-es telefonszámon 
egyeztessenek időpontot a nyereményük átvételéhez!

Ki ad ja a Kecskeméti Lapok KFT.  
megbízásából a Kecskeméti Televízió  

Nonprofit Kft.
Főszerkesztő: Bán János

Szerkesztő: Vandlik János
SZER KESZ TÕ SÉG ÉS KI ADÓ HI VA TAL:
6000 Kecs ke mét, Szabadság tér 2.

Telefon: 76/570-440  
E-mail: info@hiros.hu

ISSN 0865–3194

NYOMDAI ELŐKÉSZÍTÉS:  
Euro Bioinvest Kft.

NYOMTATÁS:  
Mediaworks Hungary Zrt.,

9021 Győr, Újlak u. 4/a. 
Felelős vezető: Szabady Balázs 

műszaki igazgató. 

Kéz ira to kat nem õr zünk meg  
és nem kül dünk vis  sza. 

Helyszín: Hírös Agóra Kulturális Központ
Időpont: 2020. október 10. 14:00

Jegyek szeptember 10-től a Hírös Agóra jegypénztáránál 
vásárolhatóak.Tel.: 76/503-880 (139-es mellék)

E-mail: jegypenztar@hirosagora.hu

Kottásfüzet- és életregény-bemutató 
szerzői- és magyarnótaestet tartanak 

Szirmai László szerzeményeiből.

„Sosem voltak véletlenek” címen

Fellépők: Csala Judit, Hatvani Kiss Gyöngyi, 
Szóka Júlia, dr. Fehér Eszter, Bokor János, dr. 

Buta Árpád, Fejõs Jenõ, 
a Kecskemét Táncegyüttes táncosai.

Műsorvezető: Pölös János.

Kísér: Sárközi Béla és cigányzenekara.
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Kecskemét sportéletének 
legendás alakját, Adamik Ferenc 
mesteredzőt köszöntötték 
90. születésnapja alkalmából 
szeptember 6-án a Mercedes-
Benz Sport Akadémián. Az 
ünnepségen családja, tanítványai 
és a kecskeméti kosárlabdázók 
idősebb és fiatalabb generációi, 
egykori válogatott játékosok 
sora vett részt.

Adamik Ferenc március 12-én ünnepel-
te a születésnapját, de az egészségügyi 
veszélyhelyzet miatt az ünnepség el-
maradt, amelyet most pótoltak. Az ün-
nepség keretében leplezték le a kosár-
labda akadémia „A” pályájának feliratát, 
amelynek értelmében az az „Adamik 
Ferenc pálya” nevet viseli. Az ünnepelt a 
leleplezéskor azt mondta: ennek örül a 
legjobban, hiszen ez örök érvényű.

A köszöntők sorát Bajtai Mária, a 
mesteredző egykori játékosa, később 
pedagógustársa kezdte, aki a tanítvá-
nyok és a játékostársak nevében mél-
tatta a sikerekkel teli életutat.

Felidézte, hogy Adamik Ferenc több 
nemzedéket is meghódított a kosár-
labdának, s megtanította azt, hogy fel-
emelt fejjel is lehet legyőzöttnek lenni. 
Emlékeztetett arra, hogy az ünnepelt 
az elsők között kapta meg a mester-
edzői díjat.

Ezután pályára lépett két vegyes-
csapatát, közöttük olyan játékosokkal, 
akikkel a mesteredző 1985-ben meg-
nyerte a kadett országos bajnokságot.

Szemereyné Pataki Klaudia, Kecs-
kemét polgármestere, Adamik Ferenc 

egykori kosaras tanítványa is méltatta 
a mesteredző városhoz kötődését.

– Adamik Ferenc is egy értékes 
építőkockája 650 éves városunknak, 
amely csak úgy tud tovább élni, ha 
olyan generációk és olyan hírességek 
élik és adják tovább a tudásukat, mint 
amilyen Adamik Ferenc – fogalmazott 
a polgármester.

Ivkovicné Béres Tímea, a Merce-
des-Benz Gyár Nemzeti Kosárlabda 
Akadémia vezetője kiemelte Adamik 

Ferenc múlhatatlan érdemeit, ame-
lyek alapvetően hozzájárultak ah-
hoz, hogy a kosárlabda akadémia 
megalakulhatott.

– Úgy gondoljuk, hogy az akadémia 
nem jöhetett volna létre, ha a város-
ban nincsenek meg a kosárlabdázás 
megfelelő alapjai. Azzal, hogy ezt a 
sportágat is felépítette, megalapoz-
ta az akadémia működését, amelyért 
nagy tisztelettel és hálával tartozunk 
neki – fűzte hozzá.

– Ígérem, hogy méltók leszünk az 
elődökhöz. Az akadémián nemcsak 
sportolókat képzünk, hanem gyereke-
ket is nevelünk, akik számára fontos, 
hogy ismerjék a dicső múltat is, és lás-
sák a példaképeket. Ezért is viseli mos-
tantól az A pálya Adamik Ferenc nevét 
– tett hitvallást a fiatalok sportra nevelé-
se mellett, majd egy Adamik 90 feliratú 
mezt ajándékozott az ünnepeltnek.

Tóth József, a Kecskeméti Kosárlab-
da Szövetség volt elnöke, Tóth Viktor, 

a Kecskeméti Kosárlabda Club elnöke 
és Bíró Ernő, a Megyei Kosárlabda 
Szövetség képviseletében köszöntöt-
te Adamik Ferencet.

Adamik Ferenc Szolnokon szüle-
tett. Több sportágban is kiemelkedőt 
alakított, kiváló és sokoldalú spor-
toló volt. A Testnevelési Főiskolán 
szerzett testnevelő tanári, atlétikai 
és kosárlabda szakedzői diplomát. 
Sportcsaládban született és sportcsa-
ládot nevelt. A sport, a testnevelés 
töltötte ki az életét. Több mint száz 
tanítványa lett testnevelő, a nemzeti 
kosárlabda-válogatottban 15 játékosa 
szerepelt.

Az ünnepségen a szellemileg friss 
és aktív ünnepelt tréfásan jegyezte 
meg: nem tudom, miért köszöntötök 
meg ennyien, mert nem egy eszményi 
ember voltam, mert a követelményei-
met kegyetlenül behajtottam, egy ki-
csit kiabáltam néha.

Szavai derültséget váltottak ki a 
nagyszámú vendégseregből.

Hozzátette: én betartottam a sza-
bályt, együtt sírunk, együtt nevetünk.

Büszke arra, hogy sportolói az élet-
ben megállták a helyüket, mert szinte 
mindannyian továbbtanultak, több 
mint százan testnevelő tanári diplo-
mát szereztek.

– Ezek szerint valamit mégis jól 
csináltam – vont mérleget eddigi éle-
téről a mesteredző, aki valóban szi-
gorúságáról és kérlelhetetlenségéről 
volt elhíresült, de mindenki tisztelte 
és tiszteli Kecskemét városában és a 
magyar sportéletben.

Nélküle sokkal szegényebb lenne 
Kecskemét sportja.

Kosárlabdapályát neveztek el  
a 90 éves Adamik Ferencről

Kitüntetései, elismerései:
–  Magyar Népköztársaság Sportérdemérem ezüst 

fokozata (1974)
–  Kosárlabda Mesteredző (1991)
–  Kemény Ferenc-díj (1993)
–  Kecskemét Város Sportjáért Díj (1995)
–  Magyar Köztársaság Arany Érdemkereszt (1995)
–  Bács Kiskun megye kiváló nevelője  

(1998, 2008)
–  Magyar Kosárlabdáért Arany Emlékérem (2012)
–  Háromszor az év utánpótlásedzője

Már több évtizede hagyományosan szeptember közepén rendezik a 
Hírös Kupát, a Dunszt Ferenc Emléktornát a Messzi István Sportcsar-
nokban.  A röplabdaeseményen három csapat vett részt. A Kecskemét 
a Kistextet és a MAFC-BME csapatát legyőzve nyerte meg a tornát.

Múlt szombaton reggel Dunszt Fe-
renc emléktáblájának koszorúzásával 
kezdődött a Hírös Kupa. Tíz órakor 
az első mérkőzésen a HÉP-KRC – KIS-
TEXT SE játszmája három nullás hazai 
sikerrel zárult. 13 órakor rendezték a 
KISTEXT SE – MAFC-BME találkozót, 
melyet szettveszteség nélkül nyert 
meg a MAFC. Az utolsó meccset 17 
órakor játszotta a Kecskeméti Röp-
labda Club a MAFC-BME ellen. Az első 

szett szorosan alakult, 25:17-re hozta 
az etapot a Kecskemét. 

A második játékrészben dominált 
csapatunk, 5:1-es rohammal indítot-
tak, majd 10:6-os állást követően a 
hazaiak sorozatban nyolc pontot je-
gyeztek. A MAFC csak tíz pontig jutott 
a játékrész során. Ezzel már kettő nul-
lára vezetett a hírös városi klub. 

A harmadik szettben új erőre 
kaptak a vendégek. Bár többször si-

került egyenlíteni a játékrész során, 
a vezetést csak három pont erejéig 
szerezte meg a Kecskemét. A hajrá-
ban ugyan egyenlített a KRC, végül 
25:23-ra a fővárosi klub nyerte a szet-
tet. Ezzel-kettő-egyre szépítettek a 
vendégek.

 A negyedik etap végig nagyon szo-
ros volt, hol az egyik, hol a másik csa-
pat vezetett. 8:6, 14:16, majd 23:20 
volt az állás. Végül 25:23-ra megnyer-
te a szettet a HÉP-KRC, 3-1-re pedig a 
mérkőzést. 

Dávid Zoltán, a HÉP-KRC vezető-
edzője elmondta: – A MAFC csapata 
nagyon jó ellenfélnek bizonyult. Az 

első két szettben sikerült azt a játé-
kot játszani, amit terveztem, azzal 
nem is volt baj. A harmadik szettben 
viszont hullámvölgybe kerültünk. Ez 
rátette a bélyegét a negyedik etapra, 
de a vége felé felül tudtunk kereked-
ni. Négy hete edzünk, fél évig nem 
játszott senki, így elégedett vagyok 
a látottakkal. Külön öröm számomra, 
hogy a játékosok kommunikálnak a 
pályán, mivel az elmúlt két évben ez 
nem történt meg.

A Dunszt Ferenc Emléktornát két 
győzelmével a HÉP-KRC nyerte meg. 
Második a MAFC-BME csapata, míg a 
harmadik a KISTEXT lett.

A HÉP-KRC nyerte 
a Dunszt Ferenc 
Emléktornát TOVÁBBI KÉPEK!

25 esztendővel ezelőtt alakult 
meg a Kecskeméti Utánpótlás 
Futball Club. Augusztus 29-én 
nagyszabású gyermekprogram-
mal kedveskedtek a vezetők és 
a szülők az egyesület tagjainak. 

1995-ben három kecskeméti peda-
gógus, Torbavecz József, Sz. Tóth 
Antal és Vrabély Győző alapította 
meg a Kecskeméti Utánpótlás Futball 
Clubot.

Torbavecz József, az UFC elnöke 
elmondta: 25 éve azért döntöttek 
úgy, hogy létrehozzák az utánpótlás-
klubot, mivel akkoriban egyre fiata-
labb gyerekeket vontak be a labda-
rúgásba. Ennek keretében jelenleg 
mintegy 200-an sportolnak a klubnál.

Az egyesület célja az volt, hogy 
az edzők a pedagógusok soraiból 
kerüljenek ki. Később ehhez már 
nem ragaszkodtak kizárólagosan, 
de a folytatásban is igyekeztek úgy 
választani, hogy legalább pedagógus 
vénával rendelkező edzőik legyenek.

A születésnapon nem unatkoztak 
a gyermekek. Volt Csörömpölő kon-
cert, vízi focipálya, légvár, gyermek-
műsor, torta, lufieregetés és termé-
szetesen sok-sok foci.

25 éves 
az UFC
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Hírös Komposzt a kertépítés, a konyhakertek 
és a mezőgazdaság szolgálatában 
Az előállítás helyszínén, a BÁCSVÍZ Zrt. 
kecskeméti komposztáló üzemében 
továbbra is megvásárolható az esszen-
ciális mikroelemeket tartalmazó Hírös 
Komposzt, amely már több növényi 
kultúrában bizonyította talajjavító és 
termésnövelő hatását.

A Hírös Komposztot szántóföldi és kerti nö-
vénytermesztéshez, park- és tájépítéshez, 
de akár konténeres vagy szabadföldi dísz-
növényekhez egyaránt ajánljuk. Emellett 
gyümölcsfák ültetéséhez is nagyon ajánlott. 
Az eredést és gyökeresedést elősegíti, tehát 
nem lesz tő- vagy terméshiány.

Felhasználásának 
előnyei:
•  A talajélet megindul, a szármaradványok, 

szerves anyagok lebomlanak (humusszá 
alakulnak) és a bennük lévő tápanyagok 
egyenletesen hozzáférhetővé válnak.

•  Nem mosódik ki, nem perzsel és nem 
rothaszt.

•  A talaj szerkezetét, hő- és vízháztartását 
javítja.

•  Nagy adszorpciós kapacitása révén csök-
ken a talaj párolgási vízvesztesége, és 
kedvezőbbé válik a kemikáliák (műtrágyák,  
növényvédő szerek) hasznosulása.

•  A szerves anyag bomlásával CO2 szabadul 
fel, ami a fotoszintézist serkenti.

•  A baktériumok által termelt hormonok 
serkentik a növényt, és a mikroelemek fel-
vehetősége javul (nem alakul ki a növény 
hiánybetegsége). 

A Hírös Komposzt ömlesztve 
vagy a vevő által önállóan 
zsákolva kilogrammonként 

6 forint + áfa áron 
megvásárolható a BÁCSVÍZ Zrt. 

 komposztáló üzemében 
(Kecskemét, Mindszenti krt. 36., 
a szennyvíztisztító telep mellett), 

hétfőtől csütörtökig  
7 és 14 óra között,  

pénteken pedig 12 óráig.

További információk  
Molnár Szabolcsnál  
a 06-70/507-4054-es  
mobilszámon, vagy  

a molnar.szabolcs@bacsviz.hu 
e-mail-címen. 

Nem csak a társulat, a közön-
ség is nagyon várta már, hogy 
a hosszú kényszerszünet után 
végre elkezdődjön az évad a 
Ciróka Bábszínházban. Az alkotó-
munka augusztus végén indult, 
különleges óvintézkedéseket 
tettek a nézők védelmében, és 
bíznak abban, hogy a vírushely-
zetben is sok-sok gyerek arcára 
csalnak mosolyt előadásaikkal. 
Kiszely Ágnessel, a bábszínház 
igazgatójával idei terveikről 
beszélgettünk.

Pásztor Andrea

– Az elmúlt évekhez hasonlóan készü-
lünk erre az évadra is, és bízunk a leg-
jobbakban. Kiküldtük bérletajánlatain-
kat, és az elkészült munkaterv alapján, 
az augusztus végi évadkezdés napján 
elindult első bemutatónk próbafolya-
mata is. Természetesen érzékeljük, 
hogy az intézmények nagyon óvatosan 
nyilatkoznak bérletigényükkel kap-
csolatban, hisz számukra is rengeteg 
a bizonytalanság. Különböző állásfog-
lalásokkal találkoztunk. Van, ahol az 
igazgató rendelkezésére nem mehet-
nek színházba a gyerekek, máshol az 
osztályfőnök kezébe adták a döntést, 
aki nyilván a szülőkre bízza. Ezért 
egyelőre mi is várakozó állásponton 
vagyunk. Az óvodák részéről nagyobb 
nyitottságot tapasztaltunk, volt, ahol 
jelezték, hogy az intézményben fogad-
nának bennünket. Ezért készülünk egy 
B tervvel is, külső helyszínen előad-
ható produkcióinkból is összeállítunk 
egy bérletet. Emellett könnyítéseket 
is teszünk bérleteseink számára, hogy 
segítsük döntésüket. Idén nem kell 

előre kifizetni a bérletet, elég az előa-
dás napján az arra vonatkozó hányadot 
kiegyenlíteni.

– Milyen előadások szerepelnek a 
bérletekben?

– Egy óvodás és egy iskolás bérle-
tet hirdetünk. Az óvodások számára 
ajánljuk a A titoktündér című előa-
dást, amit a Budaörsi Latinovits Szín-
házzal koprodukcióban készítettünk, 
Kuthy Ágnes rendezésében, Krucsó 
Júlia Rita, Lendvánczky Zoltán és Fü-
löp József szereplésével. Ott mutattuk 
be elsőként, idén pedig a kecskemé-
ti gyerekek is megismerhetik a Beck 
Andrea meséjéből készült darabot. 
Piros! Sárga? Kék. című előadásunk az 
óvodai neveléshez kíván kapcsolód-
ni, ehhez a produkcióhoz közös fel-
dolgozó játék is tartozik, és mindkét 
bérletünkben helyet kap a Talált tár-
gyak osztálya című előadás, amely egy 

kisfiú és egy pingvin barátságát mutat-
ja be Hoffer Károly rendezésében. 

Iskolás bérletünk keretében újra 
látható lesz A csomótündér, ennek az 
előadásnak ismételt műsorra tűzését 
sokan várták. Ivanics Tamás szerepét 
ugyancsak egy főiskolai hallgató veszi 
át, ahogyan a József mondá Máriának 
című betlehemi történetünkben is. 
A két előadás közül lehet választani, 
de akár mindkettőt is megnézhetik 
a gyerekek. Már zajlanak a próbái A 
mindentlátó királylánynak, amit szin-
tén az iskolás bérletben ajánlunk. A 
népmesét Gimesi Dóra (Hamupipőke, 
Gabi és a repülő nagypapa, A Csomó-
tündér, Tündér ballonkabátban) írta 
bábszínpadra. Emellett természete-
sen idén is új történettel várja a gye-
rekeket a Mikulás kuckója.

– Milyen tervek vannak a hétvégi 
előadásokkal kapcsolatban?

– Nagyon bízunk abban, hogy a 
vírushelyzetben is sokan vágynak 
színházi élményre, ezért a hétvégi 
előadásokat mindaddig megtartjuk, 
amíg központilag nem tiltják. Ter-
mészetesen mindent megteszünk 
közönségünk egészsége védelmében. 
Kézfertőtlenítőket helyeztünk ki az 
épület több pontján, és hőmérő is 
rendelkezésre áll. 

Fél házzal működtetjük a nagyter-
met, és a kisteremben is csökkentjük 
a nézőszámot. Az együtt érkezőket 
egy helyre ültetjük, és a következő 
család kihagyással foglalhat helyet. 
A szakaszos beléptetés mellett a tá-
vozás zsúfoltságát is kezelnünk kell, 
ennek érdekében megnyitjuk az Őz 
utcai üzemi bejáratunkat is. Színházi 
dolgozóink maszkot viselnek majd, a 
felnőttek számára egyelőre csak ajánl-
juk ezt.

Természetesen folytatódik Vasárna-
pi Mesébelépő játékunk is.

– Lesznek-e bérleten kívüli 
előadások?

– Új osztálytermi előadással ké-
szül Vidovszky György (Hamupipőke, 
Lúdas Matyi, A Lepkeoroszlán) az idei 
évadban. Orwell Állatfarmját visszük 
el a középiskolákba, az előadásban 
egy végzős bábszínész hallgató is köz-
reműködik majd. 

Műsorra kerül a karanténidőszak 
néhány emlékezetes produkció-
ja. Közel negyven alkotás született 
ezekben a hónapokban a Ciróka 
otthoni műhelyeiben, Szörényi Júlia 
előadásai közül most hármat szeret-
nénk átemelni színházi környezetbe. 
A Karantén mesék, amelyeket Julcsi 
Fülöp Jocival ad elő, külön-külön is 
játszhatóak lesznek, az előadás ter-
vezője Sári Miklós, társulatunk báb- 
és díszletkészítője.

Színházunk művészeti vezetője, 
Kuthy Ágnes Mátyás király meséket 
visz bábszínpadra, terveink szerint 
ezt az előadást külső helyszíneken is 
bemutatjuk majd.

Felnőtt közönségünket az első 
félévben három előadással várjuk. 
Fabók Marcsitól elsőként a Pajzán 
históriákat, majd A fekete kakas című 
eladást láthatják, amely egy Mikszáth- 
elbeszélésből készült és katartikus 
színházi élményt ígér. Terveink sze-
rint bemutatjuk a Radnóti Színház és 
az Ördögkatlan Fesztivál Petri György- 
estjét, ami szintén egy különleges 
produkció. 

Úgy gondolom, jól látható, hogy 
igen változatos évadajánlattal várjuk 
nézőinket. Bízunk benne, hogy terve-
ink megvalósulhatnak…

Bizakodva kezdi az évadot a Ciróka 

HÍRÖS KOMPOSZT

TOVÁBBI RÉSZLETEK!


